
ÚLTIMA PIA!VA 

Actes de N adal i Reis 
Ulldecona 1992/93 

4/24-12-92, XXIII CONCURS PESSEBRES, organitzat 
pel C.C.R. 

19-12-92, 19'00 h.: Casa de Cultura, VI JORNADES 
MÚSICO-NADALENQUES ORFEÓ CONCERT de GUI
TARRA a carrec de VANIA DELMÓNACO. 

20-12-92, 19'00 h.: Casa de Cultura, VI JORNADES 
MÚSICO-NADALENQUES ORFEÓ: 

• ORFEÓ ULLDECONENC. 

• UNIÓ FILHARMÓNICA D'AMPOST A. 

23-12-92, 19'00 h.: Pavelló cobert, Inauguració III PARC 
INFANTIL DE NADAL (s'obrira a les 17 hores). 

23-12-92, 20'00 h.: Saló sessions, Lliurament Premis 
CONCURS CONSTITUCIÓ. 

23-12-92, 20'30 h.: Casa de Cultura, Inauguració 
EXPOSICIÓ TREBALLS Escola DIBUIX i MODELATGE 
de PASCUAL CASAUBON. 

26-12-92, 12'00 h.: Església V ALENTINS, Concert 
nadalenc pels ROSSINYOLS DEL MONTSIA. 

26-12-92, 19 h.: Saló sessions, Col.loqui obert sobre 
"Patrimoni monumental de la nostra Vila", organitzat pel 
CENTRE D'ESTUDIS. 

27-12-92, 11 '30 h.: Ermita Loreto, representació deis 
PASTORETS pel Grup de Teatre de LA PASSIÓ. 

3-1-93, 11 '30 h.: Ermita Loreto, Representació deis 
PASTORETS pel Grup de Teatre de LA PASSIÓ. 

5-1-93, 19'00 h.: SANT JOAN DEL PAS, VALENTINS, 
CASTELL, ARRIBADA DELS REIS D'ORIENT. 

5-1-93, 20'00 h.: Teatre Municipal, ARRIBADA DELS 
REIS D'ORIENT. Desfilada, caramels, lliurament cartes. 
PENYA BARCELONISTA i BANDA DE MÚSICA. 

No se sap res encara dels 
ajuts perla calamarsa del 9/8/92 

Malgrat que el Delegat del Govern de la 
Generalitat Josep Maldonado va informar a 
l'Alcalde d'Ulldecona (responent a la petició 
feta per aquest de que els grangers catalans 
poguessin rebre de la Generalitat Catalana 
els mateixos ajuts que els valencians de la 
Generalitat Valenciana: un 50% deis danys a 
fons perdut) que amb data 30 de setembre ho 
havia demanat urgentment al Conseller 
d'Agricultura de la Generalital Catalana, la 
veritat és que fins ara encara no s'ha rebut cap 

resposta concreta. 

Cal recordar que la matinada del 9 d'ago~t 

passat va caure a part deis termes d'Ulldecona 
i la Sénia (a més a més de mol tes poblacions 
del nord de la Comunitat Valenciana) una 
calamarsa excepcional, amb pedres algunes 
de mésd'unquilode pes, que van produiruns 
grans danys especialment a les granges i 
magatzems amb teulades d'uralita. 

Ara !'Alcalde d'Ulldecona ha reitera! la 
petició novament. 

J71forn1atzú ULLDECONA 
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Reparació d'alguns camins 
af ectats per la calamarsa 
Malgrat que tampoc no s'ha rebut cap 

resposta encara, l'Ajuntament d'Ulldecona 
ha arranjat els camins més afectats per Ja 
calamarsa, en concret el "Ll igallo Sant 
Jaume"des de la carretera de la Sénia al límit 
del terme, i el "Camf de Valldepins o de les 
Cana Is" i que va des de la carretera d'Alcanar 
al camí deis Masets o de Canals. 

El cost és de prop de 8 milions de pessetes. 
Es confía, per tant, rebre un ajut importan! 
del P.U.0.S. tal comes va parlaren Ja reunió 
de totes les Administracions feta a Amposta 
a primers d'agost passat. 
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ONDA ctnu 
~ 

El Ministre d'Obres Públiques, Josep Borrell, 
a la inauguració de la Pira d'Ulldecona 
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Bon Any 1993 ! 
Permeteu-me, en primer !loe, desitjar-vos a tots un any 1993 - i abans 

unes festes nadalenques- plenes de fe licitar, pau i prosperitat. 

L'Ajuntament d'U lldecona ha aprovatja e l Pressupost Municipal per 
a 1993, pero abans s'havien negociar les Ordenances fiscals, que van ser 
aprovades per unanimitat. L'Ajuntament d 'Ulldecona no pujara durant 
1993 perla seva banda ge)ls ni !'LA.E. (lmpost d'Activitats Economiques) 
ni l'I.B.I. (lmpost de Béns Immobles, antiga contri bució rústega i urbana). 
L 'impost de circulació i les Taxes vindran a pujar al voltant de l'LP.C. 
(Índex de Pre us al Consum). 

Pe\ que fa al Pressupost, malgrat haver-se negociar conjuntament amb 
les Ordenances, a l'últim moment el Grup municipal de CiU es va 
desmarcar de la resta i va votar en contra. El van votar afirmativament 
PSC, ERC i CDS, i el PP es va abstenir. De fet, s'ha hagut de fer un 
Pressupost de molta contenció de la despesa (festes i moltes altres coses 
ordinaries) i que no permetra quasi cap cosa. I pe! que fa als Ingressos, tots 
e ls Regidors van demanar que es persegueixi el frau fi scal, especialment 
en !'LA .E., l'I.B.I. , !licencies d'obres, etc ., cosa que ja s'ha comenc;at a fer. 

Les inversions més importants durant aquest any seran: 60 milions per 
a la restauració del Castell (30 de l'Estat segurs i la resta possibles de la 
Generalitat), 52 milions pera la urbanització de !'A vinguda Escoles, 30 
milions peral Centre de Dia deis Jubilats, i 16 milions per als Vestuaris 
del Pavelló cobert. 

La 11 FIRA DE SANT LLUC D'ULLDECONA (inaugurada pel 
Ministre Borrell) va assolirquasi tots els objectius: incrementd'expositors 
especialment del "moble" (malgrat algunes absencies), de visitants, 
d'imatge, d'organització, etc. Fins i tot va acompanyar el temps (ja que 
s'anunciaven males hores). Ara es fa el balan<; d'enguany i es comenc;aja 
a preparar, amb temps, la III Fira de \'any vinent. 

Dimecres 23 desembre s' inaugura el 111 PARC INFANTIL DE 
NADAL que durara enguany fins al dia l de gener. Dies de joia pera la 
gent menuda, pero també per als grans. El nostre Pare és el de la 
participació de les Entitats i s'esta convertint en el pare de Nada! del sud 
de Catalunya. 

De la bassa pera les oliasses o "morques" (que j a funciona), del nou 
Institut que comenc;ara al gener del 93, del desviament de la carretera 
(que no se sap quan comenc;ara) en parlarem el mes vinent. 

Finalment, repeteixo: "Bones festes i any 1993 a tots!". 

Jaume Antich 
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Comissió de Govern 
25 de setembre 1992 

J. Antich, F. Delgado, M. Brusca, A. Millan, C. Valls. 

LLICENCIES D'OBERTURA D'ESTABLIMENTS. 

• S'informen favorablement: 
- Exp. 6/92/C, gimnas esportiu al Ps. Estació núm. 43 (Club 

Dinamics). 
- Exp. 16/92/C Fabrica Mobles Balga, al Poi. 1, pare. 41. 

• Així mateix es concedeixen les següents llicencies: 
-Ex p. 3/90/C sala maquines recreatives i Bar al C/Montemolín de 

Juan Morcillo. 
- Exp. 2 1/91/C, taller marbrista al C/ G. Cabrera (U.pidas Riba 

C.B.). 
- Exp. 13/92/C, ferreteria i gas buta PI. Catalunya, 6 (Montserrat 

Ollé). 
- Exp. 25/92/NC, exposició i venda material electric C/ Vida! i 

Barraquer, núm. 21 (Talleres Elfo S.L.). 

CONCESSIONS FUNERÁRIES. 

Vista la reclamació presentada, s'anul.la l'acord anterior i es deixa 
sense efectes els traspassos deis nínxols núm. 88 i 89, dep. A del 
cementiri d'Ulldecona. 

LLICENCIES URBANÍSTIQUES. 

S'atorguen les següents llicencies d'obres: 
- Exp. 136/92 a Josep Garcia, C/ Pilar, núm. 7. 
- Exp. 137/92 a Manuel Ferré, a Ps. Estació, núm. 19. 
- Exp. 138/92 a Josepa Ollé, a Ps. Estació, núm. 37. 
- Exp. 139/92 a Lluís Ractua, a Pietat núm. 27. 
-Exp. 140/92 a Antoni Alarcón, a Ferran núm. 4-6 de Ventalles. 
- Exp. 189/92 a A bel Garcia, a Major, núm. 65. 
- Exp. 195/92 a Tomas Martí, a Murada de Baix, núm. 68. 

- Exp. 273/92 a Angelina Guimera, a Ps. Estació núm. 17. 

-Exp. 275/92 aJoaquim Castell, a B. Rajorals de St. Joan del Pas. 

- Exp. 278/92 a Ramon Forcadell , al Poi. 65, Pare. 86 i 140. 

- Exp. 279/92 a Consuelo Forés, al Poi. 27, Pare. 183-184. 

Així mateix es donen les Llicencies especials perla "calamarsa": 

- Exp. 190/92/E. a Eleuteri Verge, a St. Jeroni núm. 3 de Castel!. 

- Exp. 192/92/E. a Conrado Meseguer, a Avgda. Catalunya núm. 
100 de Castel!. 

- Exp. 242/92/E. a Miguel Valls, a C/ Nou núm. 2 de Valentins. 

- Exp. 243/92/E. a Enrie Reverté, a Avgda. Catalunya núm. 6 de 
Castel l. 

- Exp. 244/92/E. a Soledad Roig, a Avgda. Catalunya núm. 4 de 
Castel l. 

- Exp. 245/92/E. a Conrado Meseguer, a P. Afores núm. 2 de 
Castel l. 

APROVACIÓ DE DESPESES. 

S'aproven les propostes de despesa presentades. 

Ple Ordinari 
5 d'octubre 1992 

ASSISTENTS 

JAUME ANTICH 
MARISA BRUSCA 
FELIPE DELGADO 
ÁNGEL MILLAN 
CINTA VALLS 
JAVIER BLASCO 
LLUCRAGA 

AGUSTÍ VERDIELL 
XA VIER MARTÍNEZ 
JOANMARCO 
JERONIMO CASTELL 
CELESTÍ HERV ÁS 

Inassistent: 

JOSEP LL. MILLAN (excusar). 

Secretari: 

JOSEP-Mª ALZAMORA 

APROVACIÓ DE L'ACTA ANTERIOR 

Per unanimitat s'aprova ]'acta anterior, previament, cadascun deis 
regidors. 

RESOLUCIONS DE L'ALCALDIA: NÚM. 287, A LA NÚM. 
347. 

El Ple per unanimitat presta la seva conformitat ambles resolucions 
indicades. 

FESTES DE SANT LLUC '92: PROGRAMA D'ACTES 

S'aprova per unanimitat el programa d'actes de les Festes de Sant 
Lluc '92. 

ORGANITZACIÓ "CURS DE MANUALITATS, 92/93" 

S'acorda per unanimitat: 

1) Organitzar un Curs de Manualitats, entre e Is mesos d'octubre 92 
i juny 93. 

2) Establir una quota de 3.000'- PT A en conceptede matrícula i una 
altra mensualment per un import de 500'- PTA a satisfer mitjanc;:ant 
domiciliació bancaria. 

3) Con tractar pera la prestació deis serveis a Josepa Mulet Cinta. 

ORGANITZACIÓ DE CURSOS DE CATALÁ PER A 
ADUL TS 92/93 

El Ple per unanimitat acorda: 

l ) Aprovarel conveni proposatpel Consorci pera laNonnalització 
Lingüística. 

2) Donar trasllat de l'acord al Consorci. 

3) Facultar l'Alcalde, pera tota actuació en vista a l'efectivitat de 
l'acord. 

ORGANITZACIÓ CURS DE FORMACIÓ D'ADULTS, 
92/93 

S'acorda per unanimitat: 

1) Organitzar, ambla DireccióGral. d'Afers Socials de la Generalitat 
un curs de formació d'adults durant l'any 92/93. 

2) Fixar els drets d'inscripció per als alumnes en 3.000'- PTA 
mensuals. 

OBJECCIÓ DE CONSCICENCIA 

Per unanimitat, s'acorda: 

1) Aprovar l'ampliació en sis del nombre de llocs d'activitat per als 
Objectors de Consciencia que presten el servei social substitutori. 

2) Facultar a Javier Blasco, Regidor, perque realitzi les gestions 
necessaries. 

Seguidament Lluc Raga i Celestí Hervas pregunten sobre aquest 
tema. 

CERTIFICACIÓ D'OBRES NÚM. 3, "REFORMA DEL 
TEA TRE MUNICIPAL 2~ FASE". 

Per unanimitat s'aprova la certificació d'obres núm. 3 per un 
import de 8.038.909 PTA. 

DEPURADORA D'AIGÜES RESIDUALS: RECE PCIÓ 
PROVISIONAL 

Per unanimitat, s'acorda: 

1) Deixar constancia de la confonnitat de les obres realitzades. 

2) Donar per rebuda !'obra amb caracter provisional, comenc;:ant a 
comptar el període de garantia, fixat en UN ANY, des del dia de la 
data. 

3) Notificar el present acord al contractista adjudicatari. 

EXPT. N2• 5 DE SUPLEMENTS DE CREDITS 

El Ple, per unanimitat, acorda: 

1) Aprovar l'expedient de transferencia de credits de despeses, pe! 
qua! es preveu suplementar les partides que es detallen a continuació: 

PARTIDA PRESSUPOSTÁRIA 

Número Títol Import 

121.15000 Complement Productivitat 250.000'-
121.22103 Subministraments: carburants 150.000'-
121.22203 Comunicacions: despeses telefax 20.000'-
121.22400 Primes assegurances: de vehicles 70.000'-
121.62500 Mobiliari i paraments 500.000'-
222.16004 Quotes MUNP AL i assegurances 15.000'-
222.21400 Material transports: vehicles 300.000'-
431.21204 Edificis i altres construccions: 

Ermita, etc. 1.064.824'-
431.22706 Treballs altres empreses: 

estudis urbanístics 300.000'-
432.61101 Altres inversions: obres INEM 2.250.000'-
451.22610 Despeses diverses: 

cursos manualitats, etc. 500.000'-
721.60002 Altres inversions: polígon industrial 300.000'-

La quantitat suplementada, procedeix de la di sminució de les 
següents partides de I'estat de despeses: 

PARTIDA PRESSUPOSTÁRIA 

Número Títol Import 

121.16004 Quotes MUNPAL i asseg. socials 1.600.000'-
121.16400 Ajuda familiar 24.300'-
222.15000 Complement productivitat 100.000'-
222.16400 Ajuda familiar 43.500'-
222.22104 Subministrament: vestuari i equip. 200.000'-
314. 16105 Presracions soc.: del personal passiu 140.000'-
41 2.22107 Subminist.: mantenim. farmacioles 75.000'-
432.61901 Edificis i altres construc.: Castell 

d'Ulldecona 1.000.000'-
432.62210 lnst. aire condicionat: edifici 

Ajuntament 99.666'-
44 1.62200 Edificis i altres const.: aigua B. 

Ventalles 400.000'-
443.62204 Edificis i altres const.: nínxols 537.358'-
511.61100 Altres inversions: obres Av. Escoles 1.000.000'-
51 1.6 1103 Altres inversions: enquitranat carrers 500.000'-

2) Complir tots els tramits fins a la seva aprovació definitiva. 

MOCIÓ DELS ALCALDES DE LA COMARCA SOBRE EL 
PLA HIDROLOGIC DE L'EBRE. 

"PROPUESTA DE ALEGACIONES A LA "PROPUESTA DEL 
PROYECTO DE DIRECTRICES". 

1) El proyecto de directrices tendría que tener en cuenta la 
salinidad que se puede ocasionar con el retomo de las aguas que el 
plan previene que rieguen en las zonas muy salinas y yeseras de la 
cuenta. 

Un incremento de la salinización en la zona del Delta comp 
consecuencia de estos retornos implicaría una situación irreversibl~ 
en la zona deltaica. 

El proyecto de directrices tendría que proponer soluciones sobre 
este problema. . , 

2) No se contemplan soluciones concretas a la salinidad subálvea 
del Delta. Se tendrían que contemplar posibles soluciones como 
drenajes de aguas subalveas u otros que solucionasen el problema. 

3) Calidad del agua. La creciente utilización de los recursos 
hídricos destinados al consumo, sea de boca, agrario o medio
ambienta hace necesario reducir la contaminación del agua y protegerla 
frente a una degradación posterior. Por lo que es necesario aplicar, 
con el máximo rigor posible, el Plan de control que prevé el "resumen 
de directrices", pero sobre todo marcar fechas de construcción y 
finalización de depuradoras urbanas e industriales, las primeras a 
partir de poblaciones con más de diez mil habitantes. 

4) ~e establece en el proyecto mantener un caudal mínimo de 100 
m3/seg. en el tramo final del Ebro. 

El plan tendría que concretar si este caudal se refiere a antes o 
después de la toma de Xerta. 

Debería realizarse un estudio que fijase cual ha de ser este caudal 
mínimo. 

Asimismo el estudio debería contemplar la posible incidencia y 
relación entre el caudal ecológico y una posible afectación a la 
plataforma pesquera del Delta que, evidentemente, implicaría que 
esta regulación de caudal no afectase en el sentido de una disminu
ción de las capturas de pesca en la zona deltaica con incidencia desde 
Peñíscola hasta Ametlla de Mar. 

En todo caso la cantidad final que debería reflejar el proyecto de 
acuerdo con nuestros informes parece ser de 125 m3 mínimo sin 
contar las concesiones a las Comunidades de Regantes. 

5) El plan no plantea suficientemente el problema de la regresión 
de Delta que es PRIORITARIO. 

Debería incluirse en el plan, como inversión, un proyecto contra 
la regresión del Delta. 

Aunque de forma directa este tema no sea competencia de la 
Confederación por lo que no se contempla en su propuesta, sí que lo 
es de forma indirecta ya que acciones concretas que se han llevado a 
cabo han contribuido a agravar el problema. 

6) Han de excluirse como Cuenta del Ebro los acuíferos del Delta 
que desembocan directamente en el mar. 

7) La propuesta establece unas dotaciones a las ciudades y mu
nicipios (urbanas) según el número de habitantes de las poblaciones 
abastecidas. 

La realidad es que en los núcleos rurales de Cataluña, por sus 
características agrícolas y ganaderas, el consumo habitante/día es 
superior al de las ciudades. 

Es necesario que el plan establezca dotaciones que se ajusten a la 
realidad. 

8) No se contempla en la propuesta un plan de actuaciones en la 
defensa de las avenidas de agua y en la defensa de las orillas del río 
desde la desembocadura hasta Tortosa. 

El problema de la erosión de las orillas del río, galopante en 
algunos tramos, implica la pérdida de un gran número de árboles de 
ribera de gran valor ecológico. 

Es necesario que el plan contemple soluciones concretas a este 
gran problema. 

9) El plan propone la reducción de las concesiones a las comuni
dades de regantes de la derecha e izquierda del Ebro. 

No es aceptable esta reducción que supone un daño de difícil 
justificación legal pero que además implica la modificación de las 
condiciones del ecosistema del Delta que necesita todos los caudales 
concedidos para mantener el nivel de salinización. 

Es necesario que la propuesta mantenga, como mínimo, las con
cesiones que actualmente tienen los regantes. 

1 O) Dotaciones de agua para los nuevos regadíos. Por lo que 
respecta a las dotaciones que afectan a nuestras Tierras, es necesario 
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hacer un nuevo planteamiento en cuanto a las fechas de construcción. 
Con una previsión máxima de diez años se ha de poner en marcha el 
Canal de Xerta-Riu Sénia y el Canal Aldea-Camarles. 

11) Garantizar el agua a las zonas húmedas del Parque Natural. 
Dada la importancia que tienen el Parque Natural del Delta del Ebro 
en el equilibrio medio-ambiental de la zona y la necesidad de agua 
dulce que en todo momento le es necesario, ha de quedar garantizado 
su abastecimiento. 

12) Previsión de dotaciones suficientes para futuras necesidades. 
Además del listado de usos y peticiones existentes, es necesario 
garantizar una dotación de reserva para necesidades futuras deriva
das de un futuro desarrollado de la zona. 

13) Superior aprovechamiento de los recursos hidráulicos de la 
zona. Incremento de los aprovechamientos hidráulicos no contami
nantes como los de explotación hidroeléctrica, deportivos y turísti
cos". 

Sotmesa la proposta a votació, s'aprova per unanimitat, proposant 
que se'n doni trasllat a la Confederació Hidrografica de l'Ebre. 

PRÓRROGA DEL CONTRACTE DEL SERVEI DE RECAP
T ACIÓ MUNICIPAL. 

El Ple, per unanimitat i després d'incloure aquest punta l'ordre del 
dia amb caracter urgent, acorda: 

1) Prorrogar per termini d'un any el contracte amb el Sr. Lázaro 
Tena pera la gest ió directa del servei de recaptació municipal. 

2) Not ificar el present acord al Sr. Recaptador. 

PRECS 1 PREGUNTES. 

a) Abocador Comarcal. El Presiden! infon11a sobre la decisió 
adoptada pels Alcaldes de la comarca del Montsia, relativa a la 
construcció d'un abocadorde res idus sol ids urbans d'ambit comarcal. 

Els regidors en queden assabentats. 

Comissió de Govern 
26 d'octubre 1992 

J. Antich, F. Delgado. M. Brusca, A. Millan, C. Valls. 

-AMPLIACIÓ LLICENCIA D'AUTO-TURISME. 

- LLICENCIES URBANÍSTIQUES. 

- Exp. 282/92/1.F. J. Lluch, poi. 80, pare. 72. 
- Exp. 285/92/L.E., J . Balagué, Valentins. 
- Exp. 286/92/L.E., J.A. Avila, poi. 39, pare. 18 i 89. 
- Exp. 289/92/L.E., A. Andrés, B2 Castel l. 
- Exp. 292/92/L.E., J.J. Lluch, poi. 80, pare. 72. 
-Exp. 137/92, M. Fe1Té, Ps. Estació, 19. 
- Exp. 140/92, A. Alarcon, Ventalles. 
- Exp. 280/92, M. Palomar, poi. 84, pare. 52. 
- Exp. 281/92, Ll. Homs, C/ Pietat, 45. 
- Exp. 283/92, J. Moreno, poi. 34, pare. 33. 
- Exp. 284/92, J. Moreno, poi. 34, pare. 36. 
- Exp. 287/92, J.J. ltarte, C/ Major, 126. 
- Exp. 290/92, TelefOnica S.A., Camí del Remei. 
- Exp. 293/92, P. Nadal, C/ Pietat, 1 1. 
- Exp. 294/92, S. Conde, PI. Diputació, 1. 
- Exp. 295/92, C. Castro, C/ C. Balmaña, 7. 
- Exp. 296/92, F.E.C.S.A. Ctra. Sénia. 

- OBRES MUNICIPALS. 

S'aprovaexecutarperadministració, amb personal de l'Ajuntamcnt , 
l'obra de reparació i mi llora del mercal municipal. 

Comissió de Govern 
2 de novembre 1992 

J. Antich, F. Delgado, M. Brusca. C. Valls. 
/ltl••lllcl ,, 
V . ., 

-CULTURA. 

S'aproven les clausules per a la contractació del professor de 
Dibuix i Modelatge, que l'Ajuntament organitza durant el període de 
maig a novembre. 

- CONCESSIONS FUNERÁRIES. 

- Reg. l.1 35/92, M. Najas, nfnxol 366-C. 
- Reg. 1.739/92, M. Serra, nínxol 367-C. 
- Reg. 2.202/92, Feo. Domenech, nfnxol 38-8, St. Joan del Pas. 

• Autorització de traspassos. 
- Reg. l.164/92, J.M. García, nínxol 545-8. 
- Reg. 1.303/92, C. Molina, nínxol 136-B. 
- Reg. 1.324/92, Fea. Antich, nfnxol 254-B. 
- Re!!. l ."!o67/92, J.M. Vida!, nínxols 284/285-8. 
- Re~. 1.720/92, M.C. Pla, nínxol 563-8. 
- Reg. 1.755/92, A. Gur, nínxol 670-8. 
- Reg. 2.056/92, J.F. Querol, nínxol 178-A. 
- Reg. 2.089/92, T. Marco, nfnxol 571-8. 
- Reg. 2.090/92, J.A. Martí, nfnxol 522/8. 
- Reg. 2.279/92, M. Suris, nínxol 297-8. 
- Reg. 2.478/92, S. Labernia, nínxol 64-A, St. Joan del Pas. 

- LLICENCIES URBANÍSTIQUES. 

- Exp. 288/92, E. Roset, C/ Colom, 5. 
- Exp. 297/92, J.M. Raga, C/ Puríssima, 19. 
- Exp. 298/92, Feo. Mariné, St. Joan del Pas. 
- Exp. 299/92, F.E.C.S.A., C/ Navarra-Enten<;a i V. Barraquer. 
- Exp. 300/92, A. Sorlí, C/ Sant Antoni, 24. 
- Exp. 301/92, C. Figueres, C/ Aragó, 18. 
- Exp. 302/92, Feo. Roig, C/ Murada de Baix, 103. 
- Exp. 303/92, F.E.C.S.A., C/ Barcelona. 
- Exp. 306/92, M.C. Rubio, C/ Major, 55. 
- Exp. 307/92, J. Canalda, C/ Comte Berenguer, 10. 
- Exp. 304/92, L.E. J. Reverté, poi. 42, pare. 15. 
- Exp. 294/92, S. Conde, PI. Diputació, 1. 
- Exp. 305/92, J. Aguilera, C/ C. Valmaña, 7. 

- APROVACIÓ DE DESPESES. 

S'aproven les despeses presentades. 

Ple Ordinari 
2 de novembre 1992 

ASSISTENTS: 

Alcalde: Jaume Antich. 

Regidors: Marisa Brusca, Felipe Delgado Angel Millan, MªCinta 
Valls, Javier Blasco, Lluc Raga, Agustí Verdiell, Xavier Martínez, 
Josep Ll. Millan, Jerónimo Castell, Celestí Hervas. 

Secretari: Josep Mª Alzamora. 

APROVACIÓ DE L'ACTA ANTERIOR. 

Per unanimitat, s'aprova l'acta anterior, lliurada previament a 
cadascun deis regidors. 

RESOLUCIONS DEL' ALCALDIA: NÚM. 348, A LA NÚM. 
362. 

El Ple, perunanimitat, presta lasevaconfonnitat amb les resolucions 
indicades. 

RESOLUCIÓ DE L'ALCALDIA DE 22/10/92. 

A proposta deis regidors Celestí Hervas i Josep-Lluís Millan i per 
unanimitat s'acorda deixar l'assumpte sobre la taula. 

CURSOS DE FORMACIÓ PROFESSIONAL OCUPACIO
NAL, 92. 

Es notifica l'aprovaciódecursosque haurad'impartir l'Ajuntament 
en col.laboració amb el Departament de Treball de la Generalitat per 
a l'any 1992 i que són: 

Especialitat Núm. Núm. Cost total 
curs a lumnes 

Gestió empresarial 205632 15 2.700.000'-
Confecció industrial 205633 15 3.150.000'-
Operador d 'ordinadors 205634 15 2.700.000'-

El Ple, per unanimitat, acorda: 

¡) Acceptar les dotacions economiques atorgades pel Departament. 

2) Aprovar el financrament previst per als cursos que s'impartiran. 

3) Concertar amb 3 empreses la col.laboració mitjancrant prestació 
deis professors deis cursos així com e ls materials i locals. 

EXPLOTACIÓ DE L' "ESTA C IÓ DEPURADORA 
D'AIGÜES RESIDUALS": 

El Ple, per unanimitat, acorda: 

I) Declarar la urgencia de l'adjudicació del contracte de prestació 
del servei d'explotació de l'estació depuradora d'aigües residuals del 
municipi. 

2) Adjudicar el contracte pera la prestació del servei a HORMI
GONES PROYECTADOS S.A., de Barcelona, per ha ver presenta!, 
mitjancrant escrit núm. 1442/92, oferta economica que s'ajusta a 
l'import de la subvenció atorgada perla Junta de Sanejament. 

CERTIFICACIÓ D'OBRES NÚM. 4, " REFORM A DEL 
TEATRE MUNICIPAL 2a. FASE": 

S'aprova per unanimitat, la certificació d'obres de "refonna del 
Teatre Municipal, 2a. Fase", per import de 8.461.224'- PTA. 

PRECS I PREGUNTES. 

a) Instal.lació llum i telefon a La Miliana. 

Celestí Hervas (CDS) pregunta per aquest tema, informant- li 
l'Alcalde de les gestions fetes en aquest sentit. 

b) Organització del Dia de la Comarca. 

Celestí Hervas (CDS) pregunta sobre aquest tema i li contesta 
l'Alcalde infonnant-lo de l'escrit del Consell Comarcal i la seva 
res posta. 

e) Conservació de camins rurals. 

Lluc Raga (CiU) pregunta si es preveu arranjar el Lligall del Torn, 
contestant-li l'Alcalde que així es procurara en el futur. 

d) Enllumenat públic al Barri Castel!. 

Lluc Raga (CiU) pregunta per les obres que es fan al Barri, 
contestant-l i l'Alcalde que van ser aprovades per les Comissions 
corresponents. 

Comissió de Govern 
4 de novembre 1992 

J. Antich, M. Brusca, A. Millan. 

-CULTURA. 

S'acorda la contractació per impartir les classes del curs de Dibuix 
i Modelatge. 

Ple Extraordinari 
23 de novembre 1992 

ASSISTENTS 

Alcalde: Jaume Antich. 

Regidors: Marisa Brusca, Felipe Delgado, Angel Millan, Cinta 
Valls, Javier Blasco, Lluc Raga, Agustí Yerdiell, Xavier Martín~, 
Joan Marco, Josep Mi llan, Jerónimo Castell, Celestí Hervas. 

Secreta ri: Josep Mª Alzamora. 

APROVACIÓ DE L'ACTA ANTERIOR. 

Per unanimitat s'aprova l'acta anterior lliurada previament a 

cadascun deis regidors. 

CERTIFICA CIÓ D'OBRES NÚM. 5, " REFORMA DEL 
TEATRE MUNICIPAL 2a. FASE": 

Per unanimitat s'aprova la certificació d'obres, les dades de 
referencia de la qual són: "Refonna del Teatre Municipal, 2a. fase" 
i per import de 3.470.305 PTA. 

ORDENANCES FISCALS MUNIC IPALS : MODIFICA CIÓ 
PERA 1993. 

El Ple per unanimitat acorda: 

1) Aprovar les quotes tributaries de l'lmpost obligatori. 

a) Vehicles de tracció medlnica: Coeficient, l '3%. 

2)' Aprovar la modificació de les ordenances fiscals de l'Impost 
voluntari. 

a) Construccions, instal.lacions i obres. 

3) Aprovar, la modificació de les ordenances fiscals de les Taxes: 

3.2 Llicencia d'Obertura d'Establiments 

3.3 Cementiri municipal 

3.4 Clavegueram 

3.5 Recollida d 'Escombraries 

4) Aprovar la modificació de les ordenances fiscals deis Preus 
Públics. 

4.2 Ocupació de Terrenys d'ús públic amb taules i cadires amb 
finalitat lucrativa. 

4.3 Parades, Barraques, Casetes de Venda, Espectacles o Atraccions 
situades en terrenys d 'ús públic. 

4.4 Entrades de vehicles mitjancrant les voreres. 

4.5 Activitat Extractiva de Terra Vegetal i Arena i Explotació de 
Pedreres. 

4.6 Ocupacions del Subsol, el Sol i la Volada de la via pública. 

4.7 Servei d'Ambulancia municipal. 

4.8 Aigua Potable a domicili. 

4.9 Escorxador, Llotges i Mercats. 

4.1 O Utilització de Loca Is municipals. 

5) Les ordenances fiscals de les quals se n'aprova la modificació 
parcial , continuaran amb el text vigent, excepte en la part que es 
modifica en virtut del que preveuen els punts 1 r., 2n., 3r. i 4t. del 
present acord. 

6) Complirtots els tramits lega Is fins a la seva aprovació definitiva. 
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INFORMACIÓ MUNICIPAL 

PRESSUPOST GENERAL PERA L'EXERCICI DE 1993 

1.- PLANTILLA DE PERSONAL 

A) FUNCIONARIS DE CARRERA 

Denominació llocs de treball Núm. Grup Escala Subescala 

Secretari 1 A Habilitació nacional 
Interventor 1 A Habi litació nacional 
Administratiu 1 c Administració General Administrativa 
Auxiliars administratius 4 o Administració General Auxiliar 
Subaltem 1 E Administració General Subalterna 
Cap de Policía Local 1 o Administració Especial Serveis Especials 
Pol icies Locals 3 o Administració Especial Serveis Especials 
Auxiliars Policía Local 2 E Administració Especial Serveis Especials 

B)PERSONALINTERÍ 

Denominació llocs de treball Núm. places Característiq ues Observacions 

Cap. - - -

C) PERSONAL EVENTUAL 

Denominació llocs de treball Núm. places Característiques Obser vacions 

Arquitecte 1 Funció confian9a Dedicació parcial 
i assessorament 

D) PERSONAL LABORAL 

Denominació llocs treball Núm. places 

Assistenta Social 1 
Oficials 1 a. 
- Electricista fontaner 1 
-Obres 1 
Serveis municipals 
-Generals 1 
- Jardiner 1 
Ordenan9a Biblioteca 1 
Neteja edificis munic. 4 

11.- BASES D'EXECUCIÓ DEL PRESSUPOST. 

De conformitat amb e l que preceptua la legislació vigent 
s'estableixen les diferents Bases Reguladores, que hauran de servir de 
norma d'obligat compliment pera l'execució de l'esmentat Pressupost. 

III.- PRESSUPOST ECONÓMICO-FUNCIONAL DE 
DESPESES 1 INGRESSOS 

A) EST AT D'INGRESSOS - Resum per Capítols 

Capítols Denominació Pessetes 

A) OPERACIONS CORRENTS 

1 lmpostos directes 97.292.458'-
2 lmpostos indirectes 6.000.000'-
3 Taxes i altres ingressos 71 .609.295'-
4 Transferencies corrents 92.828. 165' -

B) OPERACIONS DE CAPITAL 

5 Ingressos patrimonials 2.689.890'-

6 Alienació inversions reals 3'-

7 Transferencies de capital 136.380.350' -
8 Actius financers 3'-

9 Passius financers 20.000.00 l '-

Total Pressupost preventiu 426.800.165'-

Titulació exigida Obser vacions 

Diploma! univ. Lloc fixe 

Graduar Escolar Lloc fixe 
Graduat Escolar Lloc fixe 

Graduar Escolar Lloc fixe 
Graduat Escolar Lloc fixe 
Graduar Escolar Lloc fixe 
Certificat Escolar Lloc fi xe 

B) EST AT DE DESPESES - Resum per Capítols 

Capítols Denominació Pessetes 

A) OPERACIONS CORRENTS 

1 Despeses de personal 72.662.21 O'-
2 Despeses béns corrents i serveis 134.683.224'-
3 Despeses financeres 16.639.230'-
4 Transferencies corrents 8.190.001 '-

B) OPERACIONS DE CAPITAL 

6 lnversions reals 176.344.389'-
7 Transferencies de capital -
8 Actius financers -
9 Passius financers 18.28 1. 111 '-

Total Pressupost preventiu 426.800.165'-

El Ple, amb els vots que es diuen al final, acorda: 

1) Aprovar la Plantilla de Personal de l'Ajuntament pera l'exercici 
de 1993, detallada a l'apartat I del present acord. 

2) Aprovar les Bases d'Execució del Pressupost General per a 
l'exercici de 1993, esmentades a l'apartat 11 del present acord. 

3) Aprovar el Pressupost General per a l'exercic i de 1993, segons 

el resum per capítols, tant pel que respecta a les despeses com als 
ingressos, relacionat a l'apartat m del present acord. 

4) Complir tots els tramits reglamentaris fins a la seva aprovació 
definitiva. 

El resultar de la votació és el següent: 

APART AT 1, sobre PLANTILLA DE PE RSONAL. 

Vots a favor: TRETZE, corresponents als regidors que integren la 
Corporació. 

Vots en contra: Cap. 

APARTAT II, sobre BASES D'EXECUCIÓ DEL PRES
SUPOST. 

Vots a favor: NOU, corresponents als regidors del P.S.C, E.R.C., 
P.P. i C.D.S. 

Vots en contra: QUATRE, corresponents als regidors de C.iU. 

APARTAT III, sobre PRESSUPOST ECONÓMICO-FUN
CIONAL DE DESPESES T TNGRESSOS. 

Vots a favor: VUIT, corresponents als regidors del P.S.C., E.R.C. 
i C.D.S. 

Vots en contra: QUATRE, corresponents als regidors de C. iU. 

Abstencions: UNA, corresponent al regidor del P.P. 

En explicació de vot, Celestí Hervas (C.D.S.), manifesta que el 
seu suport a l'acord adopta! esta motivar en que es dura terme un 
exhaustiu contrnl de les despeses, demanant, sempre que sigui 
possible, varis pressupostos alternatius. 

En explicació de vot, Jeroni Castell (P.P.), manifesta que la seva 
abstenció esta motivada per la situació economica que es viu a l'Estat 
es pan yo l. 

En explicació de vot, Josep-Lluís Millan (E.R.C.), manifesta que 
la seva postura és conseqüencia de que en la confecció de l Pressupost 
s'ha intentar en tot moment no incrementar la ciirrega fiscal més enlla 
del que és imprescindible per tal d'equilibrar els ingressos amb les 
des peses. 

Seguidament, Lluc Raga (C.iU.), manifesta: 

"El nostre Grup Municipal, valora molt positivament la tasca que 
des de la Comissió d'Hisenda s'ha dut a terme, a fi i efecte de donar 
per una banda una solució al tema deis impostas i en general a la 
pressió fiscal, absolutament adequada a !'actual situació economica 
queestem passant, i d'altra banda pel fet d'haver intentat aportar idees 
i suggerencies a l'equip de govern socialista pera la seva elaboració 
(ens consta que gens faci l) del pressupost pera l'any vinent. 

Tot i aixo i tenint en compte les dificultats en 4ui: s"haura trobat el 
Sr. Alcalde per quadrar e l pressupost el nostre vot peral mateix és 
en contra i esta argumental en els punts següents: 

1 r.- El pressupost municipal constitueix l'eina més important per 
a que un Grup Polític pugui dur a terme la seva política i per tant el 
seu programa de govern . 

2n.- Resulta evident per a tothom que tenint en compte la 
composició de Govern ( on només hi són els Regidors del PSC), el seu 
objectiu degudament plasmaten les diferents partides del pressupost, 
és executar el seu programa que en definitiva és el que els va portar 
a governar Ulldecona durant aquesta legislatura i que res té a veure 
amb el nostre Grup. Amb aixo volem dir que si bé hem coincidir, 
coincidim i coincidirem amb el Grup Socialista en determinats punts, 
també n'hi ha d'altres on els plantejaments són totalment divergents. 
És evident dones, que si ens hagués tocat a nosaltres plantejar el 
pressupost per a l'any vinent, ho hauríem fet de manera i amb uns 
resultats totalment diferents. 

3r.- Algú es podría preguntar per que l'any passat C.iU. va votw 
a favor del pressupost d'enguany tenint en compte els arguments que 
estem esgrimint ara. Bé, aquí sí hauríem de fer dues matisacions: 

- La primera és que l'any passat vam donar vot de confian9a a 
l'equip de govern com a resultat d'unes negociacions entrti>aquest 

TNFORMACIÓ MUNICIPAL 

grup i la resta de grups de l'oposició, mitjan9ant les quals el Sr. 
Alcalde es comprometia a gestionar !'actual pressupost de forma que 
arribés a pagar les factures deis creditors de forma quasi immediata 
i a la vegada es formés una comissió o un equip d'una o més persones 
adequadament preparades per gestionar la tasca de les compres 
d'aquest Ajuntament, on sempre hem dit, per cert coincidint amb 
altres grups de l'oposició, que hi ha "molts duros a guanyar". 

- La segona matisació a fer, és que fins ara, no s'han complit cap 
deis dos compromisos assumits pel Sr. Alcalde i el seu Grup, i ningú 
ens pot dir que l'oposició té la culpa de que aixo o allo s'hagi feto 
s'hagi deixat de fer, ja que com abans déiem, l'únic grup municipal 
presenta la Comissió de Govem que és la que gestiona la totalitat de 
La de~esa corrent i una bona part de les inversions, és el socialista. 

4t.-Malgrat la nostra valoració positiva de la tasca duta a terme per 
la Comissió d'Hisenda,ensdol moltquees puguin interpretaralgunes 
propostes nostres com a ganes de fer demagogia, i aixo ens frena a 
!'hora de continuar fent-ne de propostes, pero bé, aixo és cosa passada 
i volem deixar ciar que continuarem donant el nostre suporta totes 
aquelles iniciatives que valoréssim positivament peral nostre poble, 
vinguin de qui vinguin i esperem a la inversa que se'ns escolti quan 
féssim algun plantejament dintre del treball normal de les Comissions 

a les quals no deixarem d'assistir sempre per suposat que hi continu"i 
havent el clima de dialeg al que quasi ja ens havíem acostumat". 

Finalment, Jau me Antich (P.S.C.) en explicació de vot emes pels 
membres del seu Grup, posa de manifest l'intens i positiu treball que 
s'ha realitzat en diverses comissions informatives, que han estat 
presidides sempre per una demostrada voluntat de consens. 

Pel que respecta a l'apartat d'ingressos, explica que s'han acceptat 
moltes de les propostes formulades per la resta de Grups de la 
Corporació, essent aquest un deis exemples dela intenció de consensuar 
el maxim possible el projecte de Pressupost General; com així ha estat 
també en l'apartat de despeses. 

Lamenta, per aquests motius, la postura adoptada pel Grup de 
C.iU., tota vegada que els punts de desacord entre ambdós han estat 
mínims. Comenta que, amb un pressupost altematiu que hagués 
presenta! aquest Grup, es podía haver intenta! arribar a un consens 
definitiu. 

Respecte a expressions emprades pel portaveu de C.iU. en la seva 
explicació de vot com ara "pagament a prove·idors a l'acte" , discrepa 
de les mateixes perque, tal com consta en els documents oficials de 
les sessions de la Corporació, aixo no es va dir mai. El que sí que s'ha 
fet, explica el Sr. Alcalde, és anar escur9ant els terminis de pagament 
als prove·idors, essent aquesta la voluntat: continuar trebal lant perque 
els prove"idors puguin cobrar les factures cada cop més aviat. 

En un altre aspecte, diu que des del Grup de Govern s'esta donant, 
de fornrn continuada i des de fa molt de temps, informació detallada 
sobre l'execució del Pressupost; actuació aquesta que es mantindra en 
un futur. 

Acaba expressant la seva voluntat i també la del seu Grup de 
continuar en la mateixa línia de treball perque es pugui assolir el 
maxim consens possible pel que fa als assumptes municipals. 

ORDENAN<;A GENERAL DE GESTIÓ, RECAPT ACIÓ 1 
INSPECCIÓ DE LS TRIBUTS. 

El Ple per unanimitat acorda: 

1) Aprovar l'ordenan9a municipal general de gestió, recaptació i 
inspecció deis ingressos propis de dret públic. 

2) Complir tots els tramits legals reglamentaris fins a la seva 
aprovació definitiva. 

PRESSUPOST 1992: EXPT. NÚM. 8 DE SUPLEMENTS DE 
CREDITS. 

El Ple per unanimitat acorda: 

1) Aprovar l'expedient de referencia, incoat en base a la recaptació 
de majors ingressos, pel qual es preveu suplementar les partides de 
l'estat de des peses del Pressupost General pera l'exercici de 1992 que 
es detallen a continuació: 
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PARTIDA PRESSUPOSTÁRIA 

Número Títol 

0 11.31000 lnteressos 
011.91100 Amortització préstecs 
111.23000 Assistª. reunions membr. Corporació 
121. 13000 Personal laboral 
121. 13 100 Personal eventual 
12 1.1 6000 Seg. Social a carrec empresa 
222. 12 100 Retri bucions complem. Policía Munic. 
3 13.48900 Transferencies ent. interessos soc. 
223.2 1900 Manteniment immobilitzat material 
3 13.48000 Atencions benefiques i assistencials 
431.21204 Edif. i altres constr. : Em1ita, etc. 
432.21304 Maq., inst.: enllumenat públ ic, etc. 
452.22607 Despeses diverses: festes populars 

2) La quantitat suplementada, procedeix de l'increment en la 
recaptació de les següents partides de l'estat d 'ingressos: 

PARTIDA PRESSUPOSTÁRIA TOTAL 

Núm. Títol 

191.00 Contribució Territorial Urbana 97.404'-
194.00 Ll icencia Fiscal Activ. Comercials 4 18.669'-
35 1.0 1 Parades i barraques 2 17. 175'-
35 1.02 Extracció terra 45 1.006'-
35 1.03 Ocupació subsol 30.588'-
352.01 Entrada de vehicles 20.400'-
399.04 Imprevistos 5.992.729'-
399.06 Recaptació guixeta Festes 3.290.175'-

3) Complirtotsels tramits lega Is fins a la se va aprovaciódefinitiva. 

PRECS 1 PREGUNTES. 

a) Ordre del dia de les sessions. 

Jeroni Castel 1 demana un aclariment sobre la retirada d'un assumpte 
de l'Ordre del dia de !'anterior sessió plenaria; petició que atén el 
Secretari. 

RECJSTJW CIVJL 

MOVIMENT DEMOGRÁFIC DEL MES D'OCTUBRE 

NAIXEMENTS 
GuHlem Tena i Vidal, 2-10-92, el. Mestre Hierro, 9, ULLDE· 

CONA.- Oriol Est.eve i Serra, 17-10-92, el. Montemolfn, 5, 
ULLDECONA.- Abel Ardions i Uazaro, 29-10-92, el. Valencia, 
2, ULLDECONA. 

MATRIMONIS 
Carlos Gonzllez i Romeo amb Maria del Carmen Ripollés i 

S8nchez, 10-10·92. Rafael Pineda i Barrionuevo amb Maria· 
Carmen Bort i Martí.10-10-92.Rafael.Figueres.i Guarcb amb 
Maria-Elena Tornero 1 Ferré, 11-10-92. Juan Vicente Ferré 1 
Bort amb Margarita Tomas 1 Villalbf, 24-10-92. Vicente Bort 1 
Ferreres amb Amalia Miralles i LleU, 31-10-92. 

CO NSIGNACIÓ AUGMENTS T OTAL 

17.218.166'- 500.000'- 17.718.166'-
13.822.713'- 2.300.000'- 16.122.713'-

1.400.000'- 500.000'- 1.900.000'-
16.826. 1 1 I '- 1.200.000'- 18.026.11 l '-
5.000.000'- 500.000'- 5.500.000'-
5.900.000'- 650.000'- 6.550.000'-
4.035.75 1'- 575.000'- 4.6 10.751'-

193.000'- 3.385'- 196.385'-
1.200.000'- 250.000'- 1.450.000'-

371. 107'- 100.000'- 471. 107'-
3.065.752'- 250.000'- 3.315.752'-
6.200.000'- 1.400.000'- 7.600.000'-

25.000.000'- 2.289.761'- 27.289.761'-

Anunci 
L'Ajuntarnentd'Ulldecona, en sessió plenaria del día 7 dedesembre 

de l'any en curs, entre altres assumptes, aprova provisionalment el 
r eglament municipal de cementiris. 

De conformitat amb allo que preveuen e ls articles 49.b) de la Llei 
7/1985, de 2 d'abri l, reguladora de les Bases del Regim Local; i 
articles 162.2 de la Llei 8/87, de 15 d'abril, Municipal i de Regim 
Local de Catalunya, l'acord provisional i el reglament aprovatestaran 
exposats al públic durant el termini de 30 dies feiners, comptats des 
de l'endema de la publicació d'aquest anunci al "B utlletí Oficial de la 
Província", perque els interessats puguin examinar l'expedient i 
presentar-hi les reclamacions que considerin oportunes. 

Ulldecona, 9 de desembre de 1992. 

DEFUNCIONS 

L'ALCALDE 
Jaume Antich Balada 

José-Andrés Bordes i Balagué, 15-10-92, 76 anys. Joaquín 
Ripollés i Roselló, 26-10-92, 79 anys. León-Felipe Borrasi Borras, 
28-10-92, 95 anys. 

MOVIMENT DEMOGRÁFIC DEL MES DE NOVEMBRE 

NAIXEMENTS 
Jordi Lorente Bordes, 25-11-92, e/. Monteada, 22, 

ULLDECONA. 

MATRIMONIS 
Jose.;Juan Vives i Sales amb L uisa Gamt 1 MiDan, 7-11-92. 

Francisco-Enrique Subirats i Agust(n amb Marisol-Asunción 
Gil 1 Marsa, 14-11-92. José-Maria Sales i Ollé amb Herminia 
Acosta i Novas, 29-11-92. 

DEFUNCIONS 
Francisco Beltran i Castell, 4-11-92, 81 anys. José Mora i 

Rodríguez, 7-11·92, 55 anys. Andrés Canalda i Canalda, 10-11· 
92, 94anys. 

Comissions Informatives 
URBANISME 1 MEDI AMBIENT (25-9-92) 

J. Antich, F. Delgado, M. Brusca, A. Verdiell, Ll. Raga, C. Hervas. 

- Llicencies urbanístiques. 
- Certificació 3a. "2a. fase Teatre Municipal" . 
- lnformació del P.E.I. N. 
- Lluc Raga parla de la conservació de !'Ermita del Loreto. 

ACTIVIT ATS ECONOMIQ UES (25-9-92) 

J. Antich, F. Delgado, A. Millan, C. Valls, Ll. Raga, A. Verdiell, 
C. Hervas. 

- Ll icencies d'obertura d'establ iment. 
- Escrit núm. 2123/92. 

CULTURA (5-10-92) 

J . Antich, A. Millan, C. Vals, J. Blasco, Ll. Raga, A. Verdiell, J. 
Castell, C. Hervas. 

- Organització cursos manualitats 92/93. 
- Cursos catala pera adults 92/93. 
- Curs de formació d'adults 92/93. 

HISENDA (5-10-92) 

J. Antich, C. Valls, M. Brusca, A. Millan, X. Martínez, J.R. Marco, 
J . Castell , C. Hervas. 

- Exp. núm. 4 de Suplements de credit al Pressupost 1992. 
- Exp. núm. 5 de Suplements de credit al Pressupost 1992. 
- Prorroga del contracte amb el servei de Recaptació. 
- C. Hervas pregunta sobre factures pendents. 

URBANISME 1 ME DI AMBIENT (26-10-92) 

J. Antich, F. Delgado, M. Brusca, Feo. J. Blasco, A. Verdiell, J.R. 
Marco, J.Ll. Millan, C. Hervas. 

- Llicencies Urbanístiques. 
- Reparació i millora Mercat Municipal. 
- Prestació del servei d'explotació de l'Estació Depuradora. 
- Certificació núm. 4, de reforma Teatre Municipal. 
- Escrit trames per la Direcció Gral. d'Arquitectura i Habitatge. 
- Conveni pera la lnstal.lació de Calefacció al Col.legi d'E.G.B. 
-Escrit trames perla Federacióde Coop. Agraries (Tema Oliasses). 

GOVERNACIÓ (16-10-92) 

J. Antich, F. Delgado, A. Millan, M. Brusca, Ll. Raga, X. Martínez, 
J.Ll. Millan, C. Hervas. 

- Sol.licitud ll icencia auto-turismes. 
- Cursos de formació professional ocupacional 1992. 
- Ordenació del transit. 
- Escrit trames per la delegació de la Unió de Radioaficionats. 
- Curs de Dibuix i Modelatge. 

- Exercici d 'accions judicials. 
- Recollidad'escombraries (preguntes de X. Martínez i C. Hervas). 
- 2107/92 normativa sobre venda de begudes alcoholiques a 

menors. 
- Escrit trames pel Govem Civil sobre explosius (abstenció J.LI. 

Millan i C. Hervas) . 

HISENDA (30-10-92) 

J. Antich, C. Valls, A. Millan, J.R. Marco, X. Martínez, J.Ll . 
Millan, C. Hervas. 

- Ordenances Fiscals 1993. 
- Pressupost 1993, preparació. 

SANITAT 1 SERVEIS SOCIALS (2-11-92) :.
J. Antich, J. Blasco, M. Brusca, C. Valls, Ll. Raga, X. Martínez, 

J.Ll. Millan, J. Castel!. 

- Concessions funeraries. 
- Gestió del servei municipal de cementiris. 

C01\JISS!ONS INFORMA TIVES 

- Prevenció del consum de substancies que creen addicció. 

URBANIS ME 1 MEDI AMBIENT (2-11-92) 

J. Antich, F. Delgado, M. Brusca, J. Blasco, Ll. Raga, X. Martínez, 
J.Ll. Millan, J. Castell, C. Hervas. 

- Llicencies Urbanístiques. 

HISENDA (4-11-92) 

J. Antich, M. Brusca, A. Millan, X. Martínez, J.E. Marco, J.LI. 
MiUan, J. Castell, C. Hervas. 

- Orden anees Fiscals 1993. 
- Preparació Pressupost 1993. 

HISENDA (9-11-92) 

J. Antich, C. Valls, A. Millan, X. Martínez, J.R. Marco, J.Ll. 
Millan, J. Castel!, C. Hervas. 

- Ordenances Fiscals 1993 i aprovació. 
- Preparació Pressupost 1993. 

HISENDA (4-11-92) 

J. Antich, M. Brusca, A. Millan, X. Martínez, J.R. Marco, J.Ll. 
Millan, J. Castell, C. Hervas. 

- Estudi modificació Ordenances Fiscals. 
- Preparació del Pressupost General-93. 

CULTURA (4-11-92) 

J. Antich, A. Millan, J. Blasco, Ll. Raga, A. Verdiell , J .LI. Millan, 
C. Hervas. 

- Informe sobre l'activital de "A l'estiu tota Cuca viu, 92". 
- Organització del Pare Infantil de Nada!, 92. 

HISENDA (9-11-92) 

J. Antich, C. Valls, A. Millan, X. Martínez, J.R. Marco, J.Ll. 
Millan, J. Castell, C. Hervas. 

- Modificació Ordenances Fiscals Municipals. 
- Preparació pressupost General-93. 
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Entrevista amb el Director de la 
11 Pira de Sant Lluc, Josep Lluís Millan 

I 

- Quina valoració faria d'aquesta segona edició de la Fira? 

• For9osament n'he de fer una valoració positiva en tots els 
aspectes, primerquant al nivell d'ocupació en "stands", després quant 
a la importan! i multitudinaria assistencia de públic, i fina lment 
sembla que a la major part de participants els h i ha anat bé quant a 
vendes, promoció, contactes, etc. 

- Quins aspectes tant en positiu com en negatiu podríem 
destacar? 

• En els aspectes negatius cal referir-se necessariament a petits 
detalls d'infrastructura que l'any v inent estaran solucionats, i també 
algun detall de muntatge. L'aspecte positiu per damunt de tots, jo 
penso que ha estat el comen9ar obrir un carní, trobar una fórmula, que 
permetés la participació del sector del moble local, i que aquest en 
general, arribés al convenciment de que la seua participació no tan 
sois no era negativa, sinó que fins i tot es pot potenciar molt més i 
treure-li molt de rendiment , i més en epoca de recessió com !'actual 
en q ue cal lluitar al maxim. 

- Ara que ja ha passat la Fira, que hi ha trobat a faltar? 

• Francament , a faltar no hi he trobat a faltar res, si de cas potser 
es poden potenciar algunes activitats més allí als voltants, i també 
tenir una sala per actes, xerrades, e tc. allí mateix. i aixo l'any vinent 
també esperem tenir-ho solucionar. 

- Pensa que és positiva aquesta Fira? 

• Totalment, i ho ha d'ésser encara molt més. Les Fires, as pectes 
lúdics a banda, que animen, ajuden i complementen, han estatsempre 
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font d'iniciatives economiques i promoció economica en definitiva 
d'allo que cada població entén que cal promocionar. Positiu ha estat 
inicialment fer-la a un bon nivell, pero la importancia de la Fira anira 
veient-se en els propers anys s i entre tots som capa9os de fer-la gran, 
i és ciar aixo ja depende mol ta gent. Resumint, penso que la Fira ha 
d'estar un mitja important pera l'economia local. 

- La Col.laboració ha estat !'esperada? 

•Mira, ja que em preguntes aixo, anem a parlar ciar, que potser ja 
toca. La col.laboració per pan de tots els funcionaris de l'Ajuntament 
que hi han intervingut, haestat total i fins i totsuperiormoltes vegades 
a la seua obligació, i aquesta col.laboració és fonamental pera la Fira, 
també ha estat intensa i sense reserves l'actuació de la major pan de 
membres del Comite, comen9ant pel presiden!, secretari, representants 
d'empreses, etc., ara també cal dir que hi ha membres del Comite que 
sembla que aixo de la Fira no ho veuen tan ciar, i practicament diríem 
que s'han abstingut, i potser fóra bo debatre quina Fira farien ells o si 
no caldria fer-ne ... és evident que cadascú pot tenir unes idees al 
respecte, pero cal exposar-les on hi ha cls centres de decisió, i si són 
més bones, endavant. .. 

- Quant a la participació d'expositors locals ... 

•Home, és evident que encara pot venir mol ta més gent del poble, 
i estic segur que aniran venint. Sí que he de dir recordant les crítiques 
de l'any passat quan deien que un "stand" valia massa, que aquest no 
havia de ser el moti u perno participar, ja que enguany q ue "L'stand" 
valia la meitat , tampoc no han vi ngut; i és que no calen subterfugis, 
cadascú hade valorar si li interessao no i prou,si el preuqueli cobrem 
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i allo que li oferim durant un mes, publicita!, promoció, 25.000 
persones veient la seua botiga 4 dies, etc., és car o barat, i prou. 

Sí que he <lit, que m'ha sobtat per incoherent l'absencia de 
determinades empreses, els empresaris de les quals s'han passat els 
darrers anys critican! l'absencia d'inciatives economiques pro
mocionades des de l'Ajuntament, i ara que en aquesta legislatura es 
comencen a fer coses, no tan sois no hi aporten res sinó que a més a 
més se'n queden al marge, poden ten ir una participació activa, i aixo 
francament no ho puc entendre. 

- Com ha anat aixó ele la promoció del moble? 

• Bé, l'any passat vam promocionar el sector local de la pedra, i els 
hi vam fer unes condicions especia Is per participar, es va editar a més 
a més un opusclejodiriaque molt ben fet,etc., etc. i aquest any teníem 
molt d'interes a que participés a la Fira el sector del moble, l'altre gran 
sector industrial local. Com que no es va editar cap opuscle i ens 
estalviavem pertant molles peles, se'ls hi van poder ferunescondicions 
de participació molt especials i favorables, perque allo que ens 
interessava per damunt de tot era el seu convenciment favorable a 
participar a la Fira, i aixo penso sincerament que a hores d'ara s'ha 
aconseguit. L'any vinent aquesta promoció especial, de la forma que 
es cregui oportuna, de promocionar es tracta, sera probablement per 
un altre sector. L'experiencia val la pena. 

- 1 com ha anat la part econom ica'? 

• Suposo que d'aquí a pocs dies es podra fer ja el balan9 oficial i 

definitiu que logicament tothom podra coneixer tan amplament com 
vulgui, pel que tenim actualment i que suposo que és el que pot 
interessar a tothom, sembla que a l'Ajuntament, al poble, la Fira li 
costara al voltant deis 3 milions de. pessetes. si fa o no fa com l'any 

passat. 

Cal dir rotundament que no són cenes les xifres que parlen de 5, 
8 i l O milions de pessetes de "perdues", i aixo hi ha hagut gent 
interessada a escampar-he. 1 la mateixa paraula "perdua" potser 
caldria matisar-la, perque jo pregunto i m'agradaria que els que 
utilitzen aquesta paraula cm responguessin: són "perclues" els 6 6 7 
milions amb que l'Ajuntament subvenciona anualment Entitats 
culturals loca Is i esportives? Perque intentar promocionar l'economia 

local sí que és una "perdua"? 

Penso sincerament que aquesta quantitat per promocionar o inten
tar-he, l'economia local, és ridícula, comparada com die amb xifres 
destinades a promocions culturals i esportives, i que fins i tot caldra 
potser anar canviant de mentalitat, i sobretot utilitzant les paraules 
ben lligades als conceptes corresponents. 

- Com a final que diría? 

• Només agra ir l'esfor9 de tots aquells que !'han fet, perque ha estat 
novarnent un plaer participar en l'organització de la II Edició de la 
Fira, i que tothom tingui per segur que ja estem treballant en la III 
Edició, que volem que sigui encara millor, i que pot significar un pas 
endavant qualitatiu i quantitatiu molt important. Gracies a tots. 
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Recordant la 
"II Fira de St. Lluc 

d'Ulldecona ... " 
per PERICHE 

El "moble" ha estat enguany el sector 
especial de la Fira. L'any passat ho va ser el 
de la "pedra". Així dones parlem amb algunes 
Empreses locals d'aquests dos sectors. 

MOBLES J. J. P. 

Empresa que va comenc;:ar a l'estiu de 
1987. Esta formada per tres socis. Actualment 
estan a la carretera de Godall km. 1 (abans 
van estar a la carretera de Tortosa). Es de
diquen exclusivament al moble juvenil , i 
distribueixen la producció a tota Espanya. 

Valoren molt positivament la FIRA, i el 
que més els hi agrada és l'atenció preferent a 
la "pedra" i el "moble". No canviarien res de 
la mateixa i consideren que, per ser el segon 
any, esta tenint un gran exit. 

Finalment, animar al President i Director 
a continuar la Fira, i a tota la gent a que en 
properes edicions continuen omplint-la. 

RAD,S.A. 
(ROTEN ARTESANIA 1 DISSENY) 

Van comenc;:ar al 1985, essent la primera 
SAL del Montsia. Estan actualment a la 
carretera de Tortosa. Fan moble amb canya 
de rattan , medula, manila i fusta, tant 
dormitoris, menjadors, salons, etc. Treballen 
per una cadena que té tendes a tota Espanya. 

Creuen que la Fira és positiva perque han 
pogut donar a coneixer el seu estil de moble 
artesa a tota la zona. Els hi sembla bé 
l'organització. I animen a tots a preparar ja la 
3a. edició de la Fira, intentant mi llorar l'exit 
de les dues anteriors. 

MARBRES HOMEDES S.A. 

Ignoren l'any de la seva fundació, pero 
són ja la 5a. generació de picapedrers i 
marbristes. Tenen les pedreres a la Carretera 
de la Sénia i la fabrica a la carretera de 
Tortosa km. 1. Actualment la pedra que més 
treballen és la "pedra d'Ulldecona" també 
coneguda com a pedra "Sénia", i també 
treballen tots els marbres i granits nacionals 
i d 'importació. Treballen a nivell nacional i 
exporten a Franc;:a i su·issa. 

Creuen que la Fira, com totel que signifiqui 
donar a coneixer el poble d'Ulldecona, és 
positiva. Els hi agrada J'esforc,; que fan les 
empreses i col.laboradors per a que la Fira 
sigui més gran i arribi més lluny. 

Volen dir finalment, que qui vulgui marbre 
i pedra, tant per a la construcció, escultures, 
obra pública o decoració, aquí a Ulldecona 
trobara una qualitat-preu superior a la del 
país restant. 

BARANES BRUSCA 

Aquesta és la tercera generació de fusters 
amb el cognom de Brusca. Des de 1975 es 
dediquen a fabricar baranes principalment. 
Actualmentestan al Camí de !'Olivar (1.000 
m2 i 18 operaris), pero van comenc;:ar al e/ 
Pare Palau i després al carrer Migdia. Fa
briquen baranes tornejades de tota classe de 
fusta i forma. Venen a tot Catalunya, 
Comunitat Valenciana i Baix Aragó. 

Diuen que la Fira és totalment positiva, 
almenys pera la seva Empresa, pensant allo 
de "tothom parla de la Fira segons li va". Els 
hi agrada la promoció que cada any s'ha fet 
de cada sector. Hi ha coses que podrien 
mi llorar encara la imatge de la Fira, pero són 
petites coses. 

Finalment, volen fer una crida a tots els 
comerciants per a que exposin a la Fira, ja 
que en temps di fíci ls la Fira és un bon mostrari 
per a futurs clients. I proposa escurc;:ar una 
mica la Fira (un dia o mig) per a que els 
expositors rambé pugui n gaudirde les Fes tes. 

SISMOBEL S.L. 

Empresa fundada l'any 1989 i que es troba 
situada a la sortida d'Ulldecona en direcció 
cap a Tortosa. Van comenc;:ar fent treballs 
auxiliars, i actualment fabriquen dormitoris 
en exclusiva per una firma comercial, que els 
distribueix per tota la Península i Canaries. 

Creuen que totes les iniciatives per obrir 
un mercal o donar a coneixer un producte, és 
important. El que més els hi agrada de la Fira 
és la seva varietat de mostra i la seva 
convocatoria, que ha augmentat molt en la 
seva segona edició, tant en públic com en 
expositors. 

Diuen que s'ha de consol idar la Fira i ser 
realment la Fira de tots i no tan sois d'uns 
pocs, el que caldria és canviar la mentalitat 
d'algunes persones de cara a la Fira. Creuen 
que aquesta Fira pot ser l'inici de quelcom 
més important que una mostra. Podria ser 
una mostra permanent, amb un Pavelló més 
gran al nou Polígon industrial, amb una sortida 
d'Autopista i un gran supermercat comarcal 
permanent. És un projecte molt ambiciós, 
que podría canviar per complet J'economia 
de la zona, potser és massa ambiciós. 

MADERLAC S.L. 

Empresa fundada l'any 1989, esta situada 
a la carretera de Godall. Va comenc;:ar fent 
treball s auxil iars. Actualment fabriquen 
mobles a mida i en serie, pero sobretot moble 
auxiliar i dormitoris. La zona de venda és 
Catalunya, País Valencia i Aragó, princi
palment. 

Creuen que la Fira és positiva ja que és 
!'aparador d'Ulldecona i de la seva indústria 
de cara a !'exterior. El que més els hi agrada 
és l'organització i la gran varietat de coses 
que s'exposen. No cal canviar per ara res, ja 
que de moment el més important d'una fira, 
l'espai i els serveis auxi liars, són suficients. 

Finalment demanar als organitzadors que 
continuen aquesta bona política de promoció, 
ja que la Fira és imprescindible per a les 
aspiracions economiques d'Ulldecona, i a 
veure si per a la 3a. Fira de l'any vinent 
podem arribar al 100% de participació de les 
empreses d'Ulldecona. 

COL.LABORA CJONS 

Ball de la Pla9a O Ball Típic ___ perJoanRoigVida1 

He llegit "Notes de Treball sobre la Jota Catalana" aparegudes a 
Fulls de Carrutxa números 19 i 20 a Reus, de la mil de Josep Bargalló 
i Badia, i em va motivar per fer un estudi sobre la nostra jota. 
D'entrada només faig la transcripció-resum d'allo que diu Bargalló. 

Segons ell els primers documents que parlen de la Jota (en general) 
com a dansa popular són a partir del segle XVII, encara que es creu 
que el seu origen veritable és al seg le XII. A part de llegendes creu que 
el motjota deriva de la paraulaarabShataquesignifica ballar. Aquesta 
dansa és presenta tota la Península, i a Catalunya es concentra a les 
comarques del sud. 

Ens explica que la jota catalana, anomenada també tarragonina, té 
una música d'un ritme viu, en un compas d'un 3/4 o 3/8 segons 
comarques. 

Bargalló estableix dos ti pus de jota a Catalunya: 

a) La jota que bailen els pobles de les comarques del Baix Ebre i 
Montsia. 

b) La jota que es baila a les comarques de la Ribera d'Ebre, Terra 
Alta, Priorat i Baix Camp. 

La primera classe -la qua! ens interessa- té un punteig que en 
podríem dir característic o basic: la particularitat de ser el mateix 
moviment deis peus que es fa en ballar els curts de la sardana, fet pero 
és ciar, a ritme de jota. La dansa es desenvolupa amb el mecanisme 
següent: voltant-se, girant-se, i picant una, dues o tres vegades amb 
el peu davant. 

En base en aixo podem aprofundir una mica més en la nostra jota. 
Per comenc;:ar he de dir --com ja sap tothom- que es ballava la diada 
de la vuitada de Corpus i segons el sector de tom. La noia és qui ha 
de procurar-se un bailador per aquel! dia, i si ell no té roba, ella se 
n'encarrega de buscar-la-hi. Quan és el dia del ball, el bailador va a 
buscar la bailadora a casa, on Ji donen un cigar i el ventall que es posa 
a la faixa. La parella, quan es feia a Corpus, anava a casa del majoral; 
ara van a l'Ajuntament, des d'on surten amb les altres parelles alla 
aplegades cap a la plac;:a, encapc;:alades totes pels capdansa. En ser a 
la plac;:a es posen en cercle, amb la banda al mig. Uns cops de tambor 
avisa que comenc;:a el ball. 

He analitzat les dues jotes que tenim avui per avui: la Jota Olé, i la 
Jota Vella, i després d'escoltar-les diverses vegades n'he extret les 
següents conclusions: 

JOTA OLÉ 

La Jota Olé la comenc;:aríem picant una vegada aterra, el bailador 
amb el peu esquerre i la bailadora amb el dret, els altemaríem en dues 
series d'una puntada fins a arribar a un canvi en la música, que ens 
indica el primerencreuament,avant i enrera, girar, etc . .. A continuació 
hi ha un altre can vi de música queens permet picar tres cops amb cada 
peu, fins que hi ha un allargament o cadencia en la qual es dóna mitja 
vol ta, es manté el peu enlaire, tres picades més i es torna a comenc;:ar, 
repetiríem tot el proces i final. 

He fet un esquema per fer-ho més entenedor: 

<--------> 1 a. tirada d'una puntada, n'hi ha 8. 

<--------> 2a. tirada d'una puntada, n'hi ha 8. 

<================> 1 r. encreuament. 

<---/---/---> la. tirada de tres puntades, n'hi ha 3. cii 

GIRAR 

<---> una de tres puntades. <2> 

<--------> 3a. tirada d'una puntada, n'hi ha 8. 

<--------> 4a. tirada d'una puntada, n'hi ha 8. 

<================> 2n. encreuament. 

<---/---/---> 2a. tirada de tres puntades, n'hi ha 3. 

GIRAR ', 

<---> una de tres puntacks. 

FINAL 

(!) Equival a sis d'una puntada. 

(2) Equival a dos d'una puntada, i amb els sis anteriors equivalen 
a una tirada de vuit d'una puntada. 

Entre jota i jota no para de tocar el tamboret, al ritme del qua! les 
parell,es canvien de lloc, i els balladors venten les bailadores. 

JOTA VELLA 

La Jota Vella té menys tirades, pero tambées poden fer tirades de 
tres, podria quedar així: 

<--------> 1 a. tirada d'una puntada, n'hi ha 8. 

<==============> 1 r. encreuament. 

<---/---/---/---> 1 a. tirada de tres puntades, n'hi ha 4. (*) 

<--------> 2a. tirada d'una puntada, n'hi ha 8. 

<==========> 2n. encreuament. 

<---/---/---/---> 2a. tirada de tres puntades, n'hi ha 4. (*) 

<--------> 3a. tirada d'una puntada, n'hi ha 8. 

FINAL 

(*) Equival a vuit d'una puntada, que és allo que sempre fem. 

Tanten unacom en l'altra no se salta, aixo, com diu Bargalló és una 
coreografia per buscar l'aplaudiment fl\cil del públic en un espectacle 
o musical , pero no en un ball popular. La dona no es mou tant com 
J'home, només marca els punts i prou, tampoc aixeca massa els 
brac,;os, els té a l'alc,;ada deis muscles. El brac,; de la banda del peu que 
marca el doblega, i allarga J'altre, altemativament, de tal forma que 
li dóna un aire senyorívol al mocador de Manila. 
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Se clausuran en Ulldecona las X Jomades de Teatre Tardor '92 
El remozado teatro municipal de la 

localidad ha sido el escenario de esta 
muestra, en el que sólo participan 

grupos no profesionales. 

El alcalde de Ulldecona y diputado a 
Cortes, Jaume Antich, presidió el acto 
de clausura de las X Jornades de Teatre 
d'Ulldecona Tardor92, que, organizadas 
por el Centre Cultural i Recreatiu de la 
local idad, se han venido celebrando 
durante todos los fines de semana de los 
meses de octubre y noviembre. 

El grupo de teatro del Centre Cultural 
i Recreatiu d'Ulldecona, bajo la dirección 
de Pere Sans, ofreció la obra que cierra 
este ciclo de representaciones. La obra, 
que como todas las demás se representó 
en e l escenario del teatro municipal, es 
la titulada Pe! davant i pe! darrera, de 
Michael Frayn. 

A la función asistieron los represen
tantes de las instituciones patrocinadoras 
de estas décimas jornadas de teatro: 
Associació de Personal de Caixa 
d'Estalvis i Pensions de Barcelona y el 
Ayuntamiento de Ulldecona. Precisa
mente el Ayuntamiento entregará una 
placa conmemorativa a todos los grupos 

teatrales que han participado en el fes
tival, que también ha contado con la 
colaboración de la Generalitat de 
Catalunya y el Consell Comarcal del 
Montsia. 

Este certamen teatral es e l más tradi
cional de los pocos que se celebran en 
las comarcas de les Terres de l'Ebre. La 
organización calcula que este año el 

número de espectadores que han asisti
do a las cinco funciones teatrales de las 
jornadas han superado las 3.500 perso
nas. 

Las obras Pigmalión, El Tartufo, La 
extraña pareja, El derecho de escoger, 
Catalans a la romana, Anónimo 
veneciano y Pe! davant i pe/ darrera han 
sido las piezas representadas. 

Presentació en Societat 
de la Revista "Tresmall" 

..... ,, .... llt\L Dt ttn1u:. .. 11·1~t Ht-.... 

Fullejar una revista com Tresmall és quelcom de molt 
gratificant, entTe d'altres raons, pel que significa tenir 
una publicació a les nostres terres amb un nivell de 
qualitat a l'als;ada de les millors. 

En aquesta aventura hi va participar també el C.C.R., 
organitzant-ne la presentació a Ulldecona, que va tenir 
lloc el día 7 de novembre a la sala de sessions de la Casa 
de la Vila, comptanl amb l'assistencia d'un públic prou 
nombrós, tenint en compte !'afluencia que normalment 
hi ha a aquests tipus d'actes. 

Al voltanl d'unes 25 persones vam poder gaudir amb 
l'exposició de l'Emili i e l Ramon Rosales (que no són 
germans) que, en donar-nos a coneixer aquesta semes
tral de lletres i pintures, van introduir-nosen una dimensió 
bastant desconegucla pero molt interessant de l'escriptor 
rapitenc Sebastia Juan Arbó. 

Ara, ambla col.laboració del C.C.R. i de mol tes al tres 
entitats i persones de les nostres comarques, cal desitjar
li un llarg camí a aquest esplendid aparador cultural 
!'oferta del qual podra satisfer els més exigents. 

tni~qinu /fT-------------------
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III Pare Infantil de N adal. Ulldecona 
El Pare de Nadal de les Terres de l'Ebre 

El Comite Organitzador del "III Pare Infantil de Nadal 
d'Ulldeeona" dirigit pe! Regidor Javier Blaseo esta ja ultimant 
tots els detalls organitzatius. Aquesta tercera edieió fa que el 
PARC INFANTIL DE NADAL d'Ulldecona es consolidi 
plenament com l'activitat infantil nadalenca més important 
a les comarques del sud de Catalunya i del nord del País 
Valencia. 

Amb un pressupost de 4 milions de pessetes, i amb la 
participació de les Entitats de la Vila i el suport del Consell 
Comarcal del Montsia, la Diputació de Tarragona i di 
versos Departaments de la Generalitat de Catalunya, 
promogut i coordinar tot per l'Ajuntament d 'Ulldecona, el Pare 
d'enguany oferira més de 30 activitats molt diverses que 
combinaran l'aspecte de diversió i l'educatiu, tot aixo dintre 
del Pavelló cobert d'Ulldecona. 

El "Bou mecanie", la piscina de "porespan", les manualitats, 
l'area de petits, el rocodrom, el "trenet" , les samarretes, etc. 
oferiran novament un ventall de possibilitats per a la gent 
menuda durant els dies de Nada!. Durant els dies del Pare, 
faran la seva presentaeió les noves" Majorettes d 'Ulldecona"; 
i haura també un dia de "xocolatada"; i es muntara també un 
servei de guarda-roba. La Televisió Local, en directe des del 
Pare, l'apropara a les cases que no el poden visitar. 

De nou hi haura una Sessió Especial Nocturna (solament 
pera adults) on tota la gent gran (de 15 anys cap adalt) podran 
- per una nit- sentir-se coma infants "jugant" a rotes les coses 
del Pare. 

Els membres de l'organització visitaran aviar les Escoles del 
Sud de Catalunya i Nord de Castelló anuneiant-los la bona 
nova: enguany novament del 23 de desembre a !' l de gener, 
tomara a Ulldeeona el, ara ja, III Pare Infantil de Nadal. 

IJLL{)ECOIUA i.t 2~ ,, 1111, ... ,, ,, lf}f}Z 
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Presentació 
Amb la presentació de la seva 3a. Edició, el PARC DE NADAL 

D'ULLDECONA arriba a la seva majoria d'edat. Aquest, s'ha con
vertit t!n un esdeveniment consolidar, esperat cada any per nens i 
adults d'Ulldecona i comarca. 

Una combinació d'activitats lúdiques i educatives que fomenten la 
participació, l'habilitat manual i el joc per als nens. 

Un lloc de trabada per als adults. 

Les Entitats d'Ulldecona són el motor del Pare, i aixo fa que sigui 
un deis Pares de Nada! més viu i participatiu de Catalunya. 

En un horitzóqueens pinten ombriu, volem tenirun tocd'esperan9a, 
són les llums i les rialles del PARC INFANTIL DE NADAL 
D'ULLDECONA. 

ACCÉS AL PARC 
Lloc: Pavelló Cobert 

Dies: del 23 de desembre a l'I de gener 

Horaris: Tarda de 16 a 20 hores. (Dies 26 i 27, també d'l I a 13 
hores) 

Horaris especials: Dies 24 i 31, de 16 a 19 hores. Dies 25 i 1 de 
gener, de 18 a 21 hores. 

Nit d'adults: Dia 26, a partir de les 23 hores. (Majors de 14 anys) 

Preus: Tíquet (nen o adult): l.400 PTA (Valid pera totes les 
sessions) 

Entrada per sessió nen o adult: 300 PT A 
Entrada nit d'adults (dia 26): 400 PT A 

L' organització es reserva el dret de restringir l 'accés 
al Pare, en cas de saturació del mateix 

L'accés a determinades Activitats Especials, és donara des de 
!'Stand d'Informació. 

Hi haura un Servei de guarda-roba. 

L' Área d 'Adults (i A rea de Fumadors), sera d'accés gratu'it i tindra 
Servei de Bar. 

ACTIVITATS / T ALLERS 
Trenet, A rea de petits, Estampació de samarretes, Trenca-closques, 

Tennis-taula, Circuit de bicicletes, Diana del Pare, Fom de pa, 
Piscina de "Porespán", Escalada (Rocodrom), Televisió en directe, 
Manualitats, Correu de l'amistat, lntlable, Ordinadors, Salta Pie, 
Construcció de Caixes-Niu. 

ACTIVIT ATS ESPECIALS 
Dies 23 i 24 desembre: Presencia al Pare de PAPA NOEL. 

(Organitzat pel Club Sant Lluc). 

Dia 25 desembre: Exhibició de vehicles i gossos ensinisrrats de 
la Guardia Civil. 

Día 26 desembre: Presentació a Ulldecona de les MAJORETTES 
D'ULLDECONA i el Grup de CORNETES i TAMBORS. 

Dia 30 desembre: Xocolatada Popular pera tots organitzada per 
l'Associació de Jubilats i Pensionistes. 

Dies 23, 24, 28, 29 i 31: Organitzat perles Mestresses de Casa, 
Berenar per a tots els nens. 

La T.V. D'ULLDECONA, emetra en directe des del Pare, de 
18 a 20 hores. 
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Entrevista amb Agustí Raga, President del 

Club de Futbol Ulldecona 
"Moltes vegades, potser 

la proporció esportiva és poca 
comparada amb l'atenció humana 

que tenen aquests xiquets" 

"Els ¡ugadors han continuat, 
i ho han fet amb el mateix esfor~ 

que els altres anys, 
i aixo és d'agrair" 

Parlar amb Agustí Raga és coneixer una nova dimensió d'aquest esport tan popular com és el futbol; una dimensió que vol aprofundir 
més enlla de la vessant estrictament esportiva perdonar real9 als avantatges socials que representa la p ractica de l'esport pels nostres 
joves. 

Amb ell parlarem una estona sobre una de les entitats més antigues i de més solera de la vila: el CLUB DE FUTBOL ULLDECONA. 

-Agustí, tenim entes que la teva arribada a l C.F. Ulldecona no 
és molt llunyana. Explica'ns com t 'hi vas interessar. 

• Al Club vaig arribar, i més encara a la presidencia, sense pensar
m'ho. De fet, a mi e l futbol sempre m'ha agradat; no l'he practicat mai 
coma jugador (tampoc no sóc bon esportista), pero al futbol sempre 
m'hi he sentit atret. 

Seguia e l nostre equip quan estava aquí, a Ulldecona. Després, al 
marxar, en vaig perdre el contacte. Pero, en tornar no em va costar 
gaire tomar-me a engrescar, i així va ser com un dia vaig anar a una 
Assemblea General. 

Els anims estaven molt decaiguts, com és normal després que 
l'equip hagués baixat de primera a segona regional. L'única intenció 
meva era ajudar en 101 el que e l Club em pogués necessitar, per estar 
dins del futbol. 1, sense adonar-me'n em van escollir President. 

Aixo, en un principi em va agafar un poc gelat; no m'ho esperava, 
pero després . .. ja ho veus. 

- Q uin any va ser aixo? 

• D'aixo fa dos anys, o sigui que aquesta temporada que hem obert 
ara és la tercera amb mi com a President. 

- Tothom sap que les coses, vistes des de d ins, canvien molt. A 
tu, q ue et sembla el futbol dos anys després, amb la perspectiva 
de ser el maxim responsable del club local? 

•Et puc dir que encara m'agrada. Els maldecaps són molts, coma 
qualsevol altra entitat semblant, pero sens dubte també té e l seu costal 
agradable. Vull dir, per exemple, que com que es tracta molt amb 
xiquets, resulta gratificant. 

En aquest sentit, he intentat real9ar la importancia deis equips 
inferiors, dones considero que és molt necessari. Tots sabem que el 
primer equip és el cor de l'Entitat , el que fa socis, pero és bonic veure 
tot el que es pot fer ambla quota de soci. 

-Aixo vol d ir que amb la q uota desoci es poden fer altres coses, 
a més de donar supor ta l'equip? 

• Sovint es comet !'error de pensar només amb el Club de Futbol 
com si fóra e l primer equip i prou. Pero, no és així. Els socis, amb la 
quota que paguen, estan donant suporta la formació de xiquets de 7 
6 8 anys, fins als del primer equip. S'ha de pensar en els xiquets als 
que s'ajuda, i gai rebé tots tenim un familiar, un veí que juga amb 
l'Ulldecona en una o altra categoría. 

- El Club de Futbol, a l llarg de la seva llarga historia (es funda 
l'any 31) ha passat per varíes categories i, quasi sempre, s'ha 

/1Cl,€4ill(I /<') 

dona t molla importancia al fet d'estar en una categor ia superior. 
Aixo nodreix l'esperit de la competicio. Pero, al teu parer , cal 
pensar sola ment en la competició? 

• N'estic conven9ut que no. Hi ha un altre factor molt importan!, i 
és la influencia positiva que té sobre els joves a nivell de formació 
personal. Lajoventut del poble esta molt millor fent esport, i sortint 
amb els entrenadors a jugar pels camps de la comarca s'aprenen 
moltes més coses bones que si no ho fessin. Només cal que una 
persona vagi al camp qualsevol dia de la setmana, a partir de dos 
quarts de sis de la tarda, durant la temporada del futbol, i veura 
l'activitat que hi ha. De fet, tenim molles categories en actiu. 

- Q uantes en teniu a ra? 

• Tenim els més petits, els benjamins; els alev ins; els infantils; els 
cadets; els juvenils; i el primer equip. Aixo fa que tots els di es hi hagi 
algú entrenan!. 

-Totes aquestes categories, qua nts dejugadors representen? 

• L'any passat eren uns 120 jugadors inscrits i aquest any els hem 
superat. Aixo em fa especialment feli9 perque veig que hi ha interes. 
És evident que per jugar amb el primer equip caldra que aquests 
jugadors adquireixin tecnica i habilitat, pero a les altres categories 
s'accepta tothom. Només fa falta que vulguin seguir les normes de 
!'entrenador. Fent axio, tots hi caben. 

- Aquesta projecció positiva del nombre de j ugadors, es 
reflecteix també en els socis? 

• Respecte als socis, és una altra historia. Jo cree que totes les 
entitats perden socis, pocs o molts. A Ulldecona tenim molts de clubs, 
mol tes coses, mol tes activitats, i aixo fa que es dispersin els possiblcs 
interessats. Pero, també és cert que se'n fan alguns de nous. Malgrat 
tot, el balan9 és negatiu: se'n perden més deis que se'n guanyen. 

- És per preocupar-se? Com veus aquest fet? 

•La tendencia no ve d'ara. El principal factor que hi influeix és que 
el futbol és car, molt car. D'aixo potser ningú en té la culpa, pero és 
així. Hi ha les fitxes deis jugadors, els arbitratges, els despla9aments, 
els materials, ... Tot plegat, al final de l'any són molts de diners. 1 
aquests diners han de sortir, majoritiiriament, deis socis, sense els 
quals no es podria fer futbol. 

No obstant, cal dir que els obligats retalls del pressupost han fet 
que, per primera vegada des de fa anys, els jugadors del primer equip 
no cobren. Aqucstsdiners, que abans rebien elsjugadors directament, 
ara s'utilitzen també en el seu benefici , de manera que ells no s'hagin 
de gastar cap diner. Se'ls compra tota mena de material i, així, tot i que 
els diners no van a la seva butxaca, sí que alguns revertcixen en ells; 

.. 

1 r. equip 

Tot el Futbol Base 
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i, quan die ells, m'estic referint no solament al primer equip, sinó 
també als jugadors, delegats i entrenadors de les altres categories. 

Procurem fer un tracte igualitari, tot i que, per la dedicació que 
tothom hi posa, encara s'hauria de fe r molt més. 

- A vui dia, que tot es mou entorn deis diners, potser resulta 
impopular una mesu ra com aquesta? Q uina ha estat la reacció 
deis futbolistes? 

• Quan la Junta va comen9ar a proposar-ho, tots teníem bastanta 
por de la reacció deis jugadors, al ser el primer poble de la comarca 
que ho pretenia fer i, en aquest sentit, encara som l'únic Club que no 
paga cap sou als jugadors del primer equip. 

Pero, ben al contrari , la majoria van decidir de continuar. Ningú 
s'ha deixat de jugarpels diners. Aixo, sens cap dubte, ha estat la millor 
notícia d'aquest any. l , si va haver-hi uns jugadors que van decidir de 
no continuar, ho van fer abans de proposar-los aquesta qüestió. Els 
j ugadors han continuat, i ho han fet arnb el mateix esfor9 que els al tres 
anys, i aixo és d'agrair. Voldr ia fer-ho ressaltar perque jo cree que, si 
les coses no canvien i no hi ha un ajut que vingui deis equips de 
primera divisió, o deis governs, o si no ho fan com a Italia, per 
exemple, on la base la mantenen e ls equips de primera; si no hi ha un 
canvi , la cosa anira, en general, cap avall. 

- Com has dit abans, el primer equip és !'anima del Club. 
Parlem -ne un poc. D'on són els actua ls jugador d'aquesta 
categoria ? 

• La majoria són del poble, pero n'hi ha tres d'Alcanar; i aquest fet 
intranscendent en principi, és significatiu, perque justament d'altres 
pobles ve'ins són l'altra cara de la moneda. N'hi ha que s'han gastat 
molts de diners per fer pujar l'equip a una Categoría més alta. Per 
aconseguir-ho, han hagut de portar uns quants j ugadors de fo ra, i ha 
passat que alguns jugadors del mateix poble s'han quedat sense lloc. 
1 així, els jugaodors que ja havíem acollit des de fa uns anys, malgrat 
el fet de que enguany no se'ls paga, continuen amb nosaltres. 

- Agustí, tu has parlat del tema de l'ascens de categoría. Com 
veus el tema de tornar a la. Regional? 

• Tornar a 1 a. Regional, tot i que ens agradaría molt, és una cosa 
que, ara com ara, no la puc assegurar. Pero, s'ha de ser realista. És ciar 
que, dintre de la 2a. on estem ara, intentarem arribar el més alt 
possible. La idea és sempre de fer-ho millor i superar-nos, pero ho 
hem de fer el millor que puguem amb lagentque tenim, i cal apreciar 
l'esfor9 que fan els nostres j ugadors. Si els resu ltats no són tan bons 
com voldríem, hem de considerar que tothom va en la direcció de fer
ho el mi llor possible. 

Ara estema l'inici de temporada i encara és prompte per dir que 
passara. No obstan!, jo espero que aquesta situació canviaril. perque 
l'equ ip, en general, va bé. No hi ha cap problema i aixo, un día o altre, 
es notara. 

- Sembla que, en el món del futbol, aconseguir una categoría 
i mantenir-la és, principalment, qüestió de pressupost. Q uants 
més d iner s es tenen, més dura tot. El Club de Futbol Ulldecona 
té molts de problemes per quadrar el pressupost? 

• Si mirem el pressupost d'enguany, hi ha les quotes de socis, que 
en són la part més important; tarnbé tenim una ajuda de l'Ajuntament, 
que dóna a totes les Entitats; i llavors tenim el que falta, que l'Entitat 
mateixa ha d'aconseguir-ho d'una forma o altra. Actualment, la 
proporc ió deis diners que aconsegueix l'Entitat amb el seu esfor9 és 
molt bona. Has d'anar agafant-los d'aquí i alla. 

- Es pot dir, dones, que la gent col.labora amb el seu equip de 
futbol? 

•Jo di ria que mol t. Si tenim en compte !'amplia i variada oferta que 
hi ha, les nombroses activitats que es poden fer i que abans no 
existien. encara s'aprecia més la col.laboració de la gent de l poble. l , 
també és cert que aquesta ajuda es necessita; si no la tinguéssim 
anirícm llll:, 111ala111cn1. ' cri a mé' di fíc il. 

- El que la gent col.labora és sinonim de que també va a l 
fu thol'! 
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• Hi ha gent que és del fu tbol i ho sera tota la vida, pero també és 
cert que d'aquests cada cop n'hi ha menys. Nosaltres voldríem que el 
futbol no fóra només peral soci, perque la gent al carnp dóna molta 
vida, pero moltes vegades no és així. 

És evident que els darrers resultats de l'equip no són tot el positius 
que voldríem, i segurament aquest fet propicia que el nombre 
d'espectadors hagi baixat. Per aixo, a la gent que hi va assíduament 
encara se'ls aprecia més. 

També hem de pensar que en aquests moments hi ha molt bons 
elements dins del Club, pel que respecta als membres de la Junta, 
entrenadors i delegats. I aquest treball j a s'esta notant. Cree que si 
aquesta tonica continua, les coses podran millorar. 

- M 'agradaria saber , Agustí, q uina és la meta, la línia de 
t reball que us heu marcat, amb la Directiva, per t irar enda vant 
el futbol a Ulldecona? 

• El més important per a mi, com a Presiden!, és deixar el Club de 
manera queaquellsque vinguin darrera ho tinguin facil per continuar. 
Principalment, m'agradaria deixar ben organitzat el futbol base. Que 
tinguéssim una bona pedrera per a molts d'anys. 

Jo, una de les coses que els deia als jugadors del primer equip per 
convéncer-los dequecontinuessin, malgrat que no cobrarien, era que 
tot el que feien ells era per a que els xiquets i els més joves poguessin 
continuar fent futbol. 1 quan s'arribi al primer equip, pensin: faré aixo 
perque a mi m'agrada, i gracies als jugadors que han estar abans que 
jo. 

Ara bé, tot aixo no seria possible sense la dedicació desinteressada 
de la Junta, els entrenadors i delegats de tot el futbol, als qui vull donar 
les gracies molt especialment per la magnífica aportació que fan al 
Club. De la seva tasca tothom se'n beneficia, i si aixo continua així, 
i es continua buscant bona gent, com la que hi ha ara, es veuran els 
resultats en el primer equip. 

Per cert, si algú vol , i pot participar, tenim una política d'acceptar 
qualsevol ajuda a la mesura de les possibi litats de cadascú i sen se cap 
compromís. Mitja hora a la setmana, fer una tasca específica, etc. 
Aixo no comporta l'haver d'assistir a la Junta setmanal, cosa que 
sovint és el que fa més por a les persones que, altrament, podrien 
decidir-se a participar. 

- Agustí, que voldries dir-li a l soci i a la gent del poble, i que 
encara no els hagis pogut dir? 

• Per convéncer la gent, i el soci, fins a quin punt és importan! el 
que fa el Club de Futbol, només cal que vinguin al camp entre 
setmana, després de l'escola. Veura que hi ha activitat fins a les 1 O de 
la nit, i llavors comprovaran que hi ha, gracies a la col.laboració de 
mol tes persones, una fo rma de cré ixer per als nois que és molt sana, 
perque els entrenadors els ensenyen el que és el fu tbol pero, moltes 
vegades, potser la proporció esportiva és poca comparada amb 
l'atenció humana que tenen aquests xiquets. Veure'ls que estan allí, 
corren!, contents; que se'ls ensenya a comportar-se, a ser solidaris, a 
saber perdre, a saber guanyar, a respectar eis companys, a !'arbitre, als 
jugadors contraris. Aixo, per for9a, a la persona l'ha de fer millor de 
cara a la vida. 

- L'aspecte socia l del futbol, veig que t' interessa molt. 

• Penso, sincerament, que només vinculan! la part esportiva amb 
la humana i social és quan té una raó de ser l'esfor9 que comporta tirar 
endavant el nostre Club. 

Els que estan dins del futbol, des del que recull les pilotes, fins al 
que marca el camp; els delegats, els que es cuiden de la cantina, els 
que recullen els diners, la Junta ... tots plegats són molta gent que hi 
passen moltes hores, i els vull donar les gracies; i també a tots els 
socis, i a totes aquelles entitats que, d'una manera o altra, també 
col.laboren amb nosaltres. 

Gracies a tu, Agustí. 
Josep Mª Alzamora 

Les obres del nou Institut 
d'Ulldecona comen9aran al gener 1993 

EM PLACAMENT 
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ACTUAL 

El darrer Consell Escolar Municipal d'Ulldecona, celebrat 
recentment, va man datar a l' Alcalde d'Ul ldecona Ja u me Antich 
per tal que gestionés davant del Departament d'Ensenyament 
de la Generalitat de Catalunya el compliment de les re iterades 
promeses d'inici de les obres del nou edifici de l'Insti tut de 
Batxille rat "Sales i Ferré" d'UUdecona. 

Fetes les gestions, e l Director General d'Arquitectura Esco
lar, Sr. Santiago Delas s'ha compromes a que l'in ici de les, 
obres sigui al gener de 1993 , i que les obres es duguin a terme, .-
sense interrupció fi ns al seu acabament. 

El projecte global és de més de 200 mil ions de PTA. En una 
primera actuació es preveu la construcció d'un edifici nou, 
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annexe a l'actualment existent. El seu pressupost és de 140 
mil ions de PTA. S'ha de fer constar, per altra banda, que 
I'edifici actual on hi funciona l' Institut de Batxi llerat "Sales i 
Ferré" era I'antic Col.legi Municipal de BUP i COU, cedit per 
l'Ajuntament d'Ulldecona a la Generalitat de Catalunya. 

Després de la primera actuació, es faria una segona de 
remodelació profunda de l'edifici actual (construYt ara fa uns 
30 anys), a la vegadaquees preveu l'acabamentde totel recinte 
i la unió deis dos edificis. Aq uesta actuació té un cost de més 
de 60 mil ions de PTA. 

Finalment, el Departament d'Ensenyament acaba d'enviar 
e ls Projectes a l'Ajuntament d'Ulldecona, demanant la 
corresponent Llicencia d'Obres. 

¡xigi1w .21 



D 'li\'TéRES LOCAL 

Ulldecona, protagonista del Dia de la Comarca 
L'alcalde d'Ulldecona va manifestar que la ciutat ha de ten ir una 

projecció destacada vers la resta de Catalunya, Baix Aragó i la zona 
de Valencia. Amb aquestes paraules Antich resumia els objectius 
d'Ulldecona, que va ser la protagonista del "Dia de la Comarca", acte 
commemorati u celebra! dintre de les activitats de Fira Amposta. La 
j ornada fou presidida pel delegat de la Generali tat, Josep Mal donado. 

Batlles i autoritats diverses, procedentsde les localitats del Montsia, 
assistiren a la celebració anual , en que mitjan<;ant el marc de la Fira 
multisectorial d'Amposta, es reafirma un canvi d'impressions. Les 
autoritats van realitzar una visita al recinte firal i van poder gaudir del 
folcklore i els productes típics de la vila homenatgeada. En aquest 
cas, UUdecona va oferir l'actuació deis grallers i una exposició de la 
cultura i tradició de la ciutat a l'estand del Consell. Entre la mostra hi 
havia la coneguda pedra de marbre d'Ulldecona, una reproducció del 
futur po lígon i de la urbanització del barri del Castel!. Aix í mateix 
també es va oferir una degustació de productes gastronomics, com la 
botifarra i el vermut d'Ulldecona. Cal destacar que el dinar 

commemoratiu va consistir en una paella monumental per als cent 
invitats, la mateixa que Josep Babot confecciona tots els anys per als 
ve"ins d'Ulldecona en la festa de !'ermita de la Pietat. 

D'altra banda, Antich, que lamenta la manca del ball de mantons, 
explica que els protagonistes d'aquesta dansa exclusiva d'Ulldecona 
no havien pogut sortir perque les bailadores ja havien guardat els 
mantons, "a més a més és un ball que perd el seu encant sinó es fa a 
la mateixa pla<;a". 

"El d ia de la comarca" és un reconeixement al fet comarcal que 
uneix el sentiment de les poblacions ve"ines per analitzar una situació 
conjunta. Segons les impressions de diversos alcaldes, hi ha una bona 
relació entre les diferents poblac ions del Monts ia i s'aposta a una 
for<;a comuna per poder superar la crisis plegats. 

Persigne rotatiu ha estat Ulldecona l'escoll ida endur a terme la 
representació institucional de la comarca. El Consell havia proposat 
també per aquest any La Sénia, pero fina lment la Comissió de 
dinamització va decid ir-se per Ulldecona. 

Tractament de les oliasses a Ulldecona 
Important restauració 
del Mercat Municipal 

d'Ulldecona ULLDECONA. La Junta de Sanejament i 
el departament de Medi Ambient de la 
Generalitat van engegar ahir a Ulldecona un 
programa pilot per solucionar el g reu pro
blema que provoquen les oliasses en el medi 
quan no han rebut un tractament adequat. 

Les maquines excavadores van comen<;ar 
així la construcció de dues grans basses 
residua ls a uns ter renys propietat del 
municipi, adjunts a la depuradora que es va 
inaugurar recentment. 

Segons les previsions de l'alcalde, Jaume 
Antich, les obres s'acabaran en el termini 
d'una setmana i, aleshores, ja s'hi podran 

abocar els residus que s'originen després de 
moldre les olives i que es coneixen com 
oliasses o morca. 

El projecte el finan<;a la Generalitat al 100 
per cent, ja que es tracta d 'una experiencia 
pilotque s'ha impulsar mitjan<;ant un conveni 
amb la Federació de Cooperatives Agrícoles 
de Catalunya. 

Les basses residuals s'impermeabilitzaran 
amb un plastic especial i es tancaran per 
evitar perills. Aleshores, els tecnics aplica
ran a les oliasses un tractament a base de 
bacteries i productes qu ímics, que destruiran 
les substancies toxiques que porten. 

L'Ajuntament d'Ulldecona esta duent a 
terme una important obra de remodelació del 
Mercal Municipal de la població que compren 
treballs com la reparació de la coberta, nou 
enllumenat, pintura, serveis, entrades, etc. 
deixant l'edi fici constru"it als anys 60 totalment 
nou. 

Aquesta obra compta amb un ajut de 3 
milions de pessetes del Departament de 
Comer<;, Consum i Turisme de la Generalitat 
de Catalunya, atenent la petició feta al seu 
dia per !'alcalde d'Ulldecona al conseller 
Lluís Alegre. 

D'IJVTERES LOCA L 

CONCERT DE GUITARRA 
A CÁ RREC DE VANIA DELMONACO 

Recientemente ha obtenido una beca para participar en las clases 
magistrales internac ionales del "FESTIVAL DE LA HA YANA" en 
Cuba, impartido por el conocido director de orquesta y compositor 
Leo Brouwer. 

19 desembre 1992, a les 19 hores 

Casa de C ultur a. ULLDECONA 

PROGRAMA 

1 pa rte 

Ha sido la primera guitarrista en obtener "Matrícula de Honor" en 
música de cámara en el Conservatorio de Alicante "O. Espla". 

Preludio y Ma:urka .......................................... . H. VILLALOBOS 
Ha ganado los siguientes concursos nacionales e internacionales: 

"CONCURSO MANUEL NIETO", Tarragona. 
- Primer premio en 1983 (Infantil) 

Tango ............ ............................................. ....... . R. DYENS 

Ellgia ... ......... ........ ......... ..... .............. ..... .... ..... ... . J.K. MERTZ - Primer premio en 1985 (Juvenil) 
Sevilla de la Suite Española op. 47 .................... l. ALBENIZ - Primer premio en 1986 (Senior) . 
Sardana "La Llevantina" .......... ................... ..... . V. BOU - Primer premio en general de instrumentos en el "HELEN 
(Transcripción de V. Delmonaco) 

II pa rte 

GOODWORTH MEMORIAL A WARD" en Oxford ( 1986), s iendo 
la primera guitarrista que ha ganado este Concurso. 

Introducción y fandango variado ...................... D. AGUADO - Primer premio en "OXFORD MUSIC FESTIVAL" ( 1986). 

Tango "Primavera Porteña" .............................. A. PIAZZOLLA - Primer premio en "SOUTHEND MU SIC FESTIVAL ( 1986). 

Tres piezas románticas ................ ....................... T. TARREGA - Primer premio en IIl Concurso Internacional de Guitarra "P. 
IBANES" en lsére, Francia ( 1988). - Polka 

- Capricho árabe - Premio especial "LOUIS RICHEROT". 

-Fantasía sobre motivos 
(de "La Traviata" de Verdi) 

-Primer premio general de instrumentos en VI Concurso Nacional 
para Solistas "CITTA' DI BUSALLA", Génova, Italia (1991). 

****** 
V ANIA DE L MONACO 

Vania Delmonaco, de origen italiano, nació en Londres hace 22 
años. A los 8 años in ició sus estud ios musicales actuando pronto en 
festivales infanti les. A los doce ingresó en el conservatorio profesional 
de Vi la-seca i Salou (Tarragona) donde estudió bajo la dirección del 
maestro Manue l González obteniendo en todos los cursos "Matrícula 
de Honor") premio extraordinario al finalizar el grado profesional en 
el Conservatorio de Tarragona. 

- Primer pre mio en Concurso Inte rnacional de Gui tarra 
"ACCADEM!A DELLA CHITARRA" en Milán (1991), y este año 
ha sido invitada para formar parte del J urado de es te Concurso. 

Vania Delmonaco inició su carrera artística a los 15 años con una 
intensa actividad concertística, actuando en España, Inglaterra, Fran
cia e Italia, obteniendo con gran éxito de público y crítica. La revista 
internacional Classical Guitar la describió en 1990 como " ... a true 
artist in the warn1est mediterranean traditions ... ". 

Ha actuado en diversos festivales internacionales en Europa y 
recientemente e n C hile, y ha grabado y actuado en directo para Radio 
Oxford, R.N.E. , y telev isiones españolas e italianas. Dentro de la 
música de cámara cabe destacar la actividad que desarrolla junto al 
italiano Luigi Puddu formando dúo de guitarra. 

Ha participado en las clases magistrales en España y en el extran
jero impartidas por grandes nombres del mundo de la guitarra, como 
José Tomás, Caries Trepat, David Russel, Angel o Gilardino y Giovanni 
Puddu. 

A la primera alumna y a los otros 
Boquiahierta de asomhro ame lo oscuro. 

mirando a t11 hurro s01iolie1110. 
gris es lu mundo como el color del 1110111e. 
en 1u silla columpio sin quejar/e: 
ji1is1e 11í mi primer amiga. 
maestra y al1111111a sin saherlo. 
comías lo que en l}(lca yo le da ha. 
sahías como nadie 
en tu ignorante cielo incomprendido 
que madres hay una y una sola. 

Te recuerdo de1rás de 1u halcón 
fwji1lla11do ¡wlalm1s des1111idas 
rna11do marc/wha de casa al intemado. 

Est11dié mis cosa.v con ahínco. 
aprendí que eme1iar es lo imporw111e 
y escogí un ilwi11110 110 11111.r grande 
desechando promesas extranjeras. 

Creo que con ellos co11u111ico. 
/r(/l/Slllili111os pe11.w111ie111os y saberes. 
alegría. sinsahores. 
(111101" (/ \'eces. 

Yo os quiero l'11 mes/ro 1111111do 
/adolesce111e. 

de sueños lleno y de m ·e11111ras. 
y deseo a rfrir e11se1iaros en mi liempo 
y a andar con los hra:os siempre ahier10.v. 

David Cuello i Sin 

Ulldecona demana més ajuts per 
a rehabilitació d'habitatges 

L'Alca lcle d'U llclccona Jaume Antich s'ha 
dirigit al Conse ll er ele Política Territoria l i 
Obres Públiqucs ele la Gene ralitat Joaquim 
Molins. demanant que Ulldecona (espe
c ialment. el case antic) i tots els seus Barris 
(Valentins. Castel!. Sant Joan del Pas. Ven
talles i La Mi liana) siguin inclosos dintre de 
les zonesque rebcn el maxim cl'ajuts possibles 
per la rehabilitació ele vivencles. 

El moti u fonamen tal d'aquesta petició és 
que al 1994 se celebren a Ulldecona les 
"FESTES QUINQUENNALS". en les que 
es baixa la Mare de Déu de la Pietat de 
!'Ermita al poble. adornant-se tots els carrers 
amb ílors ele paper que són l'admiració de 
milers de visitants. Aquestes Festes estan a 
punt de ser cleclarades Fies tas de Interés 
Turístico Nacional i també Festes d'lntercs 
Nacional ele Catalunya. Es vol clones, amb 
aquesta petició. possibilitarque el maxim de 
cases antigue.s de la Vila i e ls Barri s puguin 
res taurar-se i'füxí ofcrir tot el poble e l millor 
aspecte als nombrosíssims vis itants. 

Una ahra motivació és aconseguir que 
Ulldecona. moh ben situada (a 2 km. de la 
sortida.de !'Autopista A-7. a deu minuts de la 

costa. i a 20 minuts deis Pon s i del Delta) 
sigui lloc ideal per a segona residencia. 
especialment pera persones de Barcelona i el 
seu entorn. De fet.ja ara. al Barri de Ventalles 
molles de les cases han estat comprades i 
restaurades per gent cl'alla que solen venir 
amb molla freqüencia, clonada la bona 
comunicació que hi ha. 

Inici de Cursos de F01mació 
Ocupacional a Ulldecona 

Dilluns, 23 ele novcmbre 1992 han co
men<;at a Ullclecona, organitzats per l'Ajun
tament d'U lldecona amb la co l.laboració 
cl'empreses de la localitat. i subvencionats 
pel Departament de Treball de la Genera litat 
de Catalunya. tres cursos de Formació 
Ocupacional: Maquinista de confecció in
dustrial , Operador d'Ordinadors. i Gestió 
empresarial. Són 15 alumnes a cada curs. 
have nt-se fet una selccció previa j a que van 
ser més del doble els inscrits. 

Aquests cursos enguany s'han enclarrerit 
molt respecte a altres anys. Per aixo, 
l'Ajuntament d'U llclecona tan aviat com va 
rebre la notificació deis mateixos j a els ha 
posat en marxa. Es treballa per tal que l'any 
vinent es pugue incrementar el nombre de 
cursos que li siguin atorgats perla Generalital. 
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